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Državni svetnik g. Marcel Štefančič je prerezal slavnostni trak (foto:M.T.) 

LEPŠA POT V NOVI SVET 
Na Mar t inovo soboto so Novosvečani dočakali otvoritev okrog 1600 

metrov dolgega odseka obnovl jene in asfaltirane ceste. Gre za prvi del 
obnovl jene ceste Hotedršica-Vitez-Godovič. 

Bila je svečanost: s Pihalnim orkestrom Logatec, s slavnostnim govor
nikom g. V ladom P u c e m , s pozdravnimi besedami g. jake Nagodeta, 
povezovalcem g. Jankom Petrovčičem, z drobnimi domačimi prigrizki in 
šilci močnega. Bil sem že na tej in oni otvoritvi, a malokrat na tako spontani. 

Predsednik IS S O Logatec je v govoru poudar i l , da je čas, v katerem 
živimo, tak, da nas še bolj kot pred leti sili v strogo poslovno ravnanje na 
vse več področj ih družbenega živl jenja. Časi, ko so se gradili veliki in večji 
objekti s takoimenovanimi združenimi sredstvi, ki so bila pravi loma tudi 
nepovratna, so že daleč. Vse bolj se je treba opirati predvsem na lastne sile, 
projekte širšega pomena pa podpre država, če njen aparat potrdi zbrane 
in strokovno podprte rešitve. Pa še tu gre skoraj izkl jučno za stvari, ki jim 
ni mogoče pripisati značaja poslovne ali sicer pr idobitne narave. 

Ena takih posebnosti so demografsko ogrožena območja. V občini je 
nekaj takih predelov: Laze, Vrh in del Novega sveta. Zato je v minul ih dveh 
letih lahko od države dobi la del potrebnega denarja za gradnjo mlekarne 
v Lazah in za obnovo ceste od Rovt proti sv. Trem kraljem. Letos pa je tako 
dobl jena sredstva nameni la posodobitvi ceste od magistralne proti N o v e m u 
svetu. Večino denarja je prispeval občinski proračun, p o m e m b e n del pa 
tudi vaščani, ki gravitirajo k tej cesti. De lo je zdaj opravl jeno na začetnem 
odseku, obnove pa čakata še dokajšnja neurejena odseka. 

Cestišče in njegove uporabnike je pred odprt jem blagoslovil domači 
župnik g. Mar jan Zupane, slavnostni trak pa je prerezal podpredsednik 
Skupščine občine Logatec in držav
ni svetnik g. Marce l Stefančič. 

Povejmo še, da sta bila izvajalca 
del Anton Treven pri temeljnih de
lih in Primorje iz Ajdovščine, ki je 
položilo asfaltno prevleko. Po njej 
so po otvoritvi prvi zapel jal i rolkarji, 
člani tekaškega smučarskega k luba 
Logatec. 

Slovesnost je bila namenjena 
tudi lepemu dosežku prebivalcev 
Hotedršice, ki so obenem, tudi z 
izdatno lastno udeležbo, dobil i o-
krog tri k i lometre dolgo asfaltno 
prevleko po cestah v vasi. 

j . Gostiša 

P O Z D R A V L J E N O , N O V O 
LETO 1994 Anton Antičevič 

Leto 1993 je sklenjeno in že vstopamo v novo leto 1994. 
O b prehodu starega v novo leto vedno z remo nazaj in naprej. O b 

novem letu se za hip iztrgamo iz vrveža vsakdanjosti in si nazdravimo ter 
si zažel imo vsega zdravega in dobrega v pr ihodnjem letu. Doživl jamo 
trenutke obračuna in trenutke razmišljanja: Al i je bilo vse smiselno, kar smo 
delali med letom, ali smo kaj koristnega počeli in ali je to početje pustilo 
pečat bodoč im rodovom. 

Prepričan sem, da je preteklo leto pustilo nekaj trajnih vrednot v naši 
mladi samostojni državi in tudi v naši občini . N e bom jih našteval, ker lahko 
izzvenijo kot hvaljenje. Vsak državljan ali občan mora dobro in slabo 
doživeti, vrednote pa oceniti. Vrednote, ki jih človek doživi in jih tudi le 
pozitivno ocenjuje, so trajne vrednote za posameznika in tudi za skupnost 
v kateri živi. 

Sedaj živimo v novi državi. Živeli bodo tudi naši zanamc i , seveda, ob 
dobrem delu in narodnostni enotnosti. To enotnost potrjujemo tudi sedaj, 
ko smo vstopili v evropsko in svetovno družino narodov. Kot narod ne 
moremo sedaj živeti samo od osebnih želja in teženj. M o r a m o storiti mnogo 
več, da bomo lahko živeli kot samostojna država v družini narodov in 
ljudstev sodobnega sveta. N e smemo se prepirati med seboj, človek s 
č lovekom, stranke s strankami. (nadaljevanje na 14. strani) 

CARINARNICA 
V LOGATCU! 

Na podlagi sprejete pobude s 
strani podjetja KLI Logatec in S O Z 
Notranjka in ob podpor i Izvršnega 
sveta S O Logatec, je bilo v letu 
1 9 9 0 g o s p o d a r s t v u no t ran j ske 
regije poslano v podpis pismo o 
nameri za ustanovitev carinske iz
postave v Logatcu. Pismo o nameri 
so podpisala vsa vabl jena podjetja, 
zahtevo gospodarstva pa so pol i
t ično podprl i tudi Izvršni sveti občin 
Cerknica, Vrhnika in Logatec. D e 
lovna skupina pod vodstvom g. Jo
žeta Urbančiča je v najkrajšem 
možnem času pripravila gradivo, ki 
je utemeljevalo uvedbo carinske iz
postave v Logatcu. Konec januarja 

Bralcem Logaških 

novic voščimo 

božičnega miru in 

zadovoljstva v novem 

letu 1994 

1991 je b i lo tako pr ip rav l jeno 
gradivo posredovano kot vloga na 
takratno Zvezno carinsko upravo 
oz. Carinarnico Ljubljana. 

In kateri so poglavitni podatki iz 
g rad iva? Leta 1 9 8 9 je b i la na 
Notranjskem vrednost izvoza 174 
mil jonov dolarjev in uvoza 71 mil-
jonov dolar jev. Podjet ja: A lp ina 
Žir i , Brest Cerkn ica , Etiketa Žiri, 
IUV Vrhnika, Kovinoplastika Lož, 
Konfekci ja Logatec, KLI Logatec, 
Liko Vrhnika, Not ing Logatec in Val-
karton Logatec so bila v letu 1989 
udeležena s 4 ,1% v medna-rodni 
trgovinski menjavi Republ ike Slove
nije, samo v izvozu pa je delež 
narasel na 5,8% celotne vrednosti 
izvoza Republ ike Slovenije. 

Najbolj sveži podatki za leto 
1992, ki so bili uporabl jeni v vlogi z 
dne 18.2. 1992 nam povedo ,da je 
i zvoz narastel na 221 mi l jonov 
dolarjev in uvoz na 103 miljone 
dolarjev. 

Po mnenju gospodarstvenikov 
so bili omenjeni podatki,dovolj pre
pričljiva utemeljitev za odprtje ca
rinske izspostave v Logatcu, zlasti 
če k prejšnim navedbam dodamo 
še ugodno geografsko lego in še bolj 
ugoden prometni položaj Logatca. 

Vendar odgovora iz Beograda 
nismo dočakali , preživeli smo vojno 
z a Slovenijo in doživeli podoben 
birokratski odnos do naše ponovlje
ne v loge na Republ iški carinski 
upravi v Ljubljani. 
... (nadaljevanje na 2. strani) 



A B A N K A TUDI V L O G A T C U 
Logatčanom in okoličanom je 

12. novembra odprla svoja vrata 
druga bančna hiša, A banka. Ta, 
po bančnih merilih druga ali tret
ja banka v državi pa se za odprtje 

(nadaljevanje s 7. strani)... 

Po oddaji dopo ln jene vloge in 
prejemu negativne odločbe se je v 
le tu z a č e t k u leta 1 9 9 3 zače la 
po l i t i čna b i tka ,k i je k r o n a n a z 
uspehom: Logatec, namreč, s 1. 
februarjem 1994 dobi carinsko 
izspostavo. 

Predsednik IS S O Logatec g. 
Vladislav Puc se ob tej priliki javno 
zahval ju je vsem, ki so kakorkol i 
pr ipomogli k tej veliki pridobitvi in 
še posebej pa direktorju KLI g.Aloj-
z u Saj ovcu, državnemu poslancu 
g .Šte fanu K o c i p r u , d r ž a v n e m u 
svetniku g. Ma rce lu Štefančiču in 
direktor ju Va lka r tona g. F rancu 
Jerini. Posebna zahvala gre tudi 
p o d p r e d s e d n i k u v lade in p r e d 
sedniku Slovenskih krščanskih de 
mokratov g. Lojzetu Peterletu, za 
razumevanje in polit ično podporo . 

Jože Urbančič 

agencije ni odločila na pamet. Z 
Logatcem jo namreč veže dol
goletno poslovno sodelovanje z 
največjim logaškim podjetjem. 
Izdelana pa je bila tudi študija o 
smotrnosti odprtja agencije te 
banke na Notranjskem. 

Banka nudi polni bančni servis 
podjet jem in občanom. Posebnost 
je Visa bančna in poslovna kartica. 
Logaški občini pomeni ta bančna 
enota zaokrožitev bančne ponud 
be in nekaj novega vetra v jadrih 
kreditnega poslovanja. O b S D K , 
LB, Zadružni hranilnici in posojilni
ci, dveh menjalniških izpostavah in 
ob poštnih uradih se zdaj v Logatcu 
daje zares vse, kar občani in podje
tja potrebujejo za svoje poslovanje. 

Izvršni direktor banke g. Žarko 
Hojnik je v otvoritvenem govoru 
poudar i l , da trg kapitala, ki se vse 
bolj profilira, vodi banko v vlogo, da 
postaja pravi denarni servis svojim 
komitentom in j im je hkrati pomoč
nik in svetovalec. Časi, ko je banka 
gledala le za svojo korist, so minili. 
Za tvorno sodelovanje pa je seveda 
p o t r e b n o po lno z a u p a n j e d rug 
drugemu. Poslov s figo v žepu si ni 
moč privoščiti. 

Predsenik izvršnega sveta S O 
Logatec g. V lado Puc je v nagovoru 
izrazil zadovoljstvo ob dogodku in 
izrazil prepričanje, da bo poslova
nje nove bančne agencije v prid 
razvoju malega in velikega gospo
darstva v občini. 

Otvori tve so se udeležil i tudi 
najvišji predstavniki Abanke na čelu 
s predsednikom upravnega odbo 

ra g. Z d e n k o m Jakopom in direk
torjem g. Mi ros lavom Kertom. Pros
tore je svečano odpr l in jih pre-dal 
u p o r a b n i k o m p o d p r e d s e d n i k 
Skupščine občine Logatec in držav
ni svetnik g. Marce l Štefančič. V 
otvori tvenem programu je sodelo
val Logaški oktet. 

J. Gostiša 

O B R A M B N I 
MINISTER 

V LOGAŠKI 
VOJAŠNICI 

V vojašnici Logatec nad Ble-
kovo vasjo je 26. oktobra, ob ob
letnici odhoda JA iz Slovenije, 
bataljon vojakov na služenju vo
jaškega roka, kot ž iva enota 
brigade, iz rok obrambnega mi
nistra g. Janeza Janše prejel v 
hrambo bojno zastavo 52. briga
de Slovenske vojske. Dogodek je 
bil krona gostoljubju vojašnice 
enotam, ki prihajajo redno in iz
redno na terenska usposabljanja. 

Vpričo visokih gostov iz M O R S , 
T O , vodstev občin Vrhnika in Lo
gatec ter donatorjev eksponatov je 
obrambni minister g. Janez Janša 
svečano predal namenu tudi m u 
zejsko zbi rko na temo Slovenec -
vo jak . Z b i r k a je l jub i te l j sk i in 

l anez Janša s spreml jevalc i m e d og ledom 

delovni uspeh pr ipadnikov odde l 
ka stalne sestave pri 53. O b m Š T O 
Logatec in bo v vojašnici na ogled 
mnogim mladim, ki se bodo tukaj 
usposabl jal i , in tudi vsem obča
nom, ki si jo bodo želeli ogledati ob 
obiskih v vojašnici. 

Vel ja povedat i , da je prav ob tej 
priložnosti pihalni orkester krstno 
intoniral slovensko vojaško himno, 
p r i re jeno po znamen i t i Jenkovi 

spominske sobe . f o t o ( M . L ) 

" N a p r e j , zastava slave". Mešan i 
pevski zbo r D M G iz Logatca pa je 
pr i red i tev pozdrav i l z Ipavčevo 
narodno vzpodbudn i co "Slovenec 
sem". 

O b zelo dobrem lovskem gola
žu je pokramljalo kar precej ljudi in 
vojašnica Logatec je tako dokazal 
svoje gostoljubje in odprtost. 

Jože Molk 

Direktor znane posredniške hi
še N ika d.d . pojasnjuje privatizacijo 
z naslednjimi besedami : "Nekoč sta 
živela dedek in babica (socializem). 
Pr idno sta delala in prigospodarila 
ob nezanemarl j iv i pomoči svojih 
otrok in vnukov lepo premoženje 
(družbena lastnina). Žal sta potem 
umrla in sledila je zapuščinska raz
prava za premoženje (privatizaci
ja). Ker je bila družbena lastnina v 
naših glavah nekje v sredini, nekaj 
ne povsem našega niti ne povsem 
državnega, so ugotovi tve lahko 
pr ipel ja le le do kompromisnega 
sklepa: del bomo prodali , del pa 
razdelil i." 

D a pa bi razdeljevanje družbe
nega kapitala potekalo po nekem 
redu in pod nadzorom, nam država 
podari najprej certif ikat Certifikat 
lahko najpr imerneje po jmujemo 
kot zapuščino oz. darilo in pomeni 
prvo stopnjo privatizacije. 

Pa n a d a l j u j m o , da sta b i la 
dedek in babica sadjarja in sta pri
gospodari la več sadovnjakov (pod
jetij). Nad robno si oglejmo le en 
sadovnjak (podjetje), v katerem je 
tisoč dreves, ki jih oskrbujejo delav-



ZA CERTIFIKATE IN DELNIČARSTVO 
ŠE P R E M A L O ZANIMANJA inž. Albin Čuk 

Slovenski krščanski demok
rati iz Logatca so bili v letošnjem 
novembru organizatorji srečanja 
s svojimi poslanci, predvsem pa 
je bil večer namenjen postopkom 
lastninjenja družbenega premo
ženja in pričakovanjem za uspe
šno vlaganje certifikatov. 

Po uvodni besedi predsednika 
krščanskh demokratov Logatca in 
d ržavnega pos lanca g. Štefana 
Kocipra sta v osrednjem delu spre
govorila poslanec g. Izidor Rejc, ki 
vodi parlamentarno komisijo za la
stninjenje ter kot gost večera direk
tor podjetja KLI Logatec g. Alojz 
Sajovec. 

Različna so mnenja o vrednosti 
certifikatov, izražena tudi v sredst
vih obveščanja, kjer eni zagovarjajo 
možnosti vlaganja v posebne inve
st ici jske sk lade , pa do mnen ja 
drugih, da so certifikati ničvredni 
papirji. C.Rejc pa je smatral za naj
bolj smiselno odloč i tev vlaganje 
certifikatov v podjetja, v katerih so 

delavci zaposleni ali so bili zapos
leni. 

O logaških razmerah in možnih 
vlaganjih je enako mnenje pred
stavil tudi direktor KLI, ki je poleg 
tega predstavil podjetniško gospo
darjenje. KLI je v zadn jem času ne 
samo obdržal , ampak celo razširil 
svoja tržišča in uspel pri tem brez 
velikih pretresov zmanjšati število 
delavcev (predvsem zaradi pred
časnih upokojitev), obdržati svojo 
likvidnost in oceniti svoje premože
nje. KLI razpolaga z dvema tret
j i n a m a lastnih sredstev, kar je 
nedvomno zelo lep uspeh. Direk
tor ne računa samo z notranjo raz
de l i t v i j o d e l n i c , pr i ka ter i so 
udeleženi delavci in upoko jenc i 
KLI, temveč pričakuje tudi vlaga
nja ostalih Logatčanov. V sedanjih 
pr ipravl ja lnih postopk ih preob l i 
k o v a n j a pod je t j e ne računa z 
dokapital izaci jo s tujim lastniškim 
kapitalom, temveč se opira zgolj na 
svoje lastne sile. 

Čeprav so bil i predstav l jen i 
mode l i lastninjenja, pa mnog im 

navzočim še vedno ni jasno, kaj to 
sploh pomeni . Podjetja se namreč 
lahko lastninsko preobl ikujejo na 
več načinov, ki vk l jučuje jo: 

- prenos navadnih delnic na 
določene državne sklade, 

- notranjo razdelitev delnic, 
- notranji odkup delnic, 
- prodajo delnic podjetja, 
- prodajo vseh sredstev 

podjetja, 
- s prenosom na sklad ipd.. 

Izbira je torej prepuščena p o d 
jetjem. Za KLI so zadeve načeloma 
jasne. (Mogoče bodo druga podje
tja t ud i p reds tav i l a svoj nač in 
lastninjenja.). Da pa so zadeve la
stninjenja trd oreh, je pokazala tudi 
razprava poslušalcev, še zlasti na 
sporočene podatke o odtujevanju 
družbenega premoženja (vse kaže, 
da temu ne smemo več reči kraja), 
ki jih je objavila služba družbenega 
knjigovodstva. Premnogim prisot
nim (še bolj tistim, ki jih ni bilo na 
srečanju) je nerazumlj ivo, da kar 
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naenkrat govorimo o družbenem 
p r e m o ž e n j u in n j e g o v e m " o d 
tujevanju", ko smo v preteklosti 
naprej in naprej govorili o samo
upravljanju in "naših tovarnah", v 
katere so delavci vlagali ne samo 
svoj čisti dohodek (in ga namenjali 
razšir jeni reprodukc i j i -v lagan ju) 
ampak tudi opravili nešteto ur pros
tovoljnega dela. Toda tako je in še 
nekaj časa bo, ali kot je dejal o 
odtujevanju premoženja posluša
lec M i h a Rupnik, da noben lisjak ni 
vrnil ukradene kokoši. In v potrdi
tev, da je misel o kraji na različnih 
ravneh prisotna, celo na področj ih 
certifikatov, se nam kljub zagoto
vi lom, da sleparjenje tu ni mogoče, 
to v Logatcu že dogaja. 

Čeprav je bila z a logaške raz
mere udeležba na tribuni zadovo
ljiva, pa menim, da je naše znanje 
o bodočem delničarstvu pomanj
kljivo in nam primanjkuje tovrstnih 
informacij. Zato v tej številki Novic 
ob jav l j amo poskus preprostejše 
ponazor i tve delničarstva oz. sol-
astništva. 

?!?... TOLAR ... I?!... VREDNOSTNI PAPIR ... ?l?... DELNICA ... I?!... CERTIFIKAT... ?!? ... SOLASTNIK... I?l (DAVEK) 7T7 

DELNIČARSTVO PO DOMAČE 
ci. Den imo, da se na zapuščinski 
razpravi ta sadovnjak razdeli med 
tisoč dedičev. Torej je vsak dedič 
lastnik enega drevesa. De lavcem je 
pravi loma vseeno, kdo je lastnik 
sadovnjaka, p o m e m b n o je le, da 
imajo delo. Tako sadovnjak celo 
leto obdelujejo, na koncu leta pa 
oberejo sadeže in jih prodajo. O d 
denarja, ki ga dobi jo, odštejejo ob
delovalne stroške, nastale z naku
pom gnojil, škropiv, orodja ipd. , del 
si vzamejo za nagrado (plača), os
tanek pa predstavlja dobiček, ki je 
last lastnikov sadovnjaka. 

Sadovnjak lahko imenu jemo 
tudi delniška družba, katere pre
moženje predstavlja 1000 dreves. 
Ker mora podjetje drevesa ovred
notiti v tolarjih, omen imo, da je 
vrednost enega drevesa zaradi po
enostavitve 400 .000 SIT, torej je 
v r e d n o s t c e l o t n e g a p o d j e t j a 
400 .000 .000 SIT. Sedaj podjetje 
celotno premoženje razdrobi na 
več manjših kosov (delnic) in jih 
razdeli upravičencem (imetnikom 
cer t i f i ka tov) . C e l o t n a v r e d n o s t 
delniške družbe torej znaša 1000 
de ln ic . O b predpos tavk i , da je 

vrednost našega certifikata 400.000 
SIT, dob imo na zapuščinski razpra
vi eno drevo v sadovnjaku, kar 
predstavlja 1 t isočinko vrednosti 
podjetja ali eno delnico. 

M a l o prej sem navedel, da os
tane dobiček lastnikom sadovnjaka 
(delniške družbe), torej delničar
jem. Kot lastniki se lahko odločamo, 
ali bomo dobiček reinvestirali (raz
širili sadovnjak, kupil i boljše orodje, 
več gnojil in škropiv ipd.) ali si ga 
bomo razdelil i (dobili bomo t.im. 
dividendo). Z razdelitvijo se naše 
premoženje poveča za znesek do
bička, ki pr ipada na eno delnico. 
Pri dobičku podjetja v višini 4 mili
jone SIT pr ipada na delnico 4000 
tolarjev (10%). Pri reinvestiranju 
dobička pa ne smemo pozabit i , da 
imamo še vedno 1 tisočinko podje
tja. Sedanja vrednost podjetja je 
torej 404 mili jone SIT. Tudi v tem 
primeru imamo načelno 10% do
biček. 

Interes lastnika podjetja je pos
lovanje podjetja z dob ičkom oz. s 
čim večjim dob ičkom. V t e m prime
ru so zadovol jn i vsi: delavci imajo 
dobre plače, lastniki dobiček, drža

va pa pobere davke. Kadar pa ima 
podje t je i zgubo , ni z a d o v o l j e n 
nihče: delavci imajo plače mizerne, 
lastnikom kopni premoženje, drža
va pa ne more pobrati davkov. 

Certifikat nam daje možnost, 
da postanemo solastniki podjetja. 
Naša naloga je, da si izberemo pod
jetje, za katero menimo, da bo pos
lovalo s č im več j im d o b i č k o m . 
Dobiček podjetja pomen i tudi do
biček z a nas in b o m o želeli še na
prej ostati solastniki tega podjetja. 
Ker bodo hoteli postati solastniki 
takega podjetja tudi drugi, nam bo
do ponujali visoko ceno za naš de
lež v pod je t j u . Če je d o b i č e k 
podjetja večji od drugih alternativ
nih naložb, deleža podjetja ne bo
mo prodali kljub visoki ceni , ki nam 
jo ponujajo kupci . S prodajo naše
ga deleža dob imo le denar, obe
nem pa ostanemo brez dobička, ki 
bi ga imeli kot solastniki podjetja. 

Kaj pa , če bo podjet je pos
lovalo z izgubo? Delnic tega podj et-
ja se b o m o želeli znebi t i v č im 
krajšem času, po drugi strani pa ne 
bomo našli nobenega kupca , ki bi 
jih bil pripravljen kupiti. Deln ice 

bomo želeli prodati tudi za manj 
denarja, kot smo ga vložili in nji
hova cena bo astronomsko padla, 
tako da bomo začeli razmišljati ali 
bi delnice sploh prodali po tako 
smešno nizki ceni . Še vedno nam 
ostaja upanje, da bo podjetje spla
valo iz težav. 

Zakl jučimo lahko z ugotovitvi
jo: certifikat bomo vložili v podjetje, 
za katerega menimo, da bo v pri
hodn jem letu poslovalo z dobič
kom oz. s čim večjim dobičkom. 

Če pa takega podjetja ne poz
namo oz. nismo dovolj prepričani o 
uspešnosti podjet ja v pr ihodnj ih 
nekaj letih ali ne moremo vložiti 
certifikata v tako podjetje, potem 
ga vložimo v investicijski sklad. V 
investicijskem skladu bodo deleži 
različnih podjeti j , kar pomeni da 
b o m o tudi mi posredno solastniki v 
teh podjet j ih. Nekatera podjetja 
bodo poslovala z dob ičkom, druga 
z izgubo, vendar pa bo vrednost 
naše naložbe še vedno nekje v 
povprečju oz. pravi loma nekoliko 
nad povprečjem. 

Robert Jurca 



KAJ LAHKO STORIMO V LETU 1994 ? 
"Bo občinski proračun prihodnje leto učinkovit, kot je bil letošnji?" To 
vprašanje je bilo namenjeno predsedniku Izvršnega sveta Skupščine 
občine Logatec g. Vladu Pucu pred začetkom postopka sprejemanja 
tega za občino pomembnega dokumenta. 

Odgovor i l je s svojim znan im stališčem, da se na občinski skupščini 
sprejeti načrti lahko uresničijo, če si za to pr izadevajo ljudje, ki lahko 
priskrbijo denar z a njihovo uresničevanje. O b tem je poudar i l , da gre za 
državni denar in za tistega, ki so ga k posameznemu projektu voljni 
prispevati zanj zainteresirani. 

Osnutek proračuna govori o skupnem obsegu milijarde tolarjev 
(letošnji manj kot 700 milijonov) načrtovanih pr ihodkov in odhodkov. O d 
tega je samo 320 milijonov izvirnih prihodkov, tistih torej, ki občini 
neposredno pr ipadajo (del dohodn ine , davki na promet nepremičnin, od 
premoženja, dediščin in daril, iger na srečo, od upravnih taks in zamudn ih 
obresti, ter drugi izvirni pr ihodki : lastni - od dela upravnih organov, 
republiška dopoln i lna sredstva ter komunalne takse). Vse ostalo pa je, oz. 
bo moralo biti, p lod prizadevanj Občinske skupščine, Izvršnega sveta, 
upravnih organov in skladov ter vseh posameznikov, ki k temu lahko kaj 
pr ipomorejo. 

M e d tem "ostalim" so sicer še drugi pr ihodki , na katere proračun računa, 
in so uresničljivi znotraj občine. Govor imo o skladu stavbnih zemljišč in 
stanovanjskem skladu ter o morebitnih obrestih. Skupaj : dobr ih 220 
mili jonov. Vendar , če sklad, den imo, ne proda zemljišč, pr ihodkov ni, itd. 

RAZPOREDITEV P R I H O D K O V 
Pl A N I N D 

TEKOČI D E L P R O R A Č U N A 1994 (94/93) 

1. Odhodki za delo organov 
De/o upravnih organov 1 2 7 , 7 6 0 , 0 0 0 115 
Sodnik za prekrške 5 , 7 0 5 , 2 0 0 112 
Madčna knjižnica 1 1 , 8 5 0 , 0 0 0 106 
Center za socialno delo 2 ,475 ,000 110 
Medobčinske inšpekcijske si. 6 , 6 0 0 , 0 0 0 110 

- oprema 0 0 
javno pravobranilstvo 4 7 3 , 0 0 0 1 1 0 

Skupaj za delo organov 154,863^00 114 

II. D r u ž b e n e dejavnosti 
Izobraževanje 5 1 , 8 5 2 , 5 0 0 118 
Otroško varstvo 5 5 , 9 3 1 , 5 0 0 112 
Kultura 5 , 3 2 4 , 9 0 0 95 
Telesna kultura 3 , 9 3 2 , 5 0 0 121 
Socialno skrbstvo in soc.transferji 8 , 3 0 0 , 0 0 0 92 
Raziskovanje 4 2 2 , 0 0 0 121 

Skupaj družbene dejavnosti 129,813,400 112 

Razporeditev pr ihodkov 
Planirani obseg plač je izračunan po navodil ih ministrstva za f inance in 

je 12% večji od letošnjih, materialnih stroškov pa za 25%, čeprav je 
navodilo govorilo o 22%; to se lahko še korigira do sprejema proračuna, 
pričakujejo pa se spremembe navodi la, tako bi ta številka lahko obveljala. 
Z novim letom postaja Mat ična knjižnica samostojni zavod . S tem se rešuje 
njeno statusno vprašanje, ne pa o b e n e m tudi vprašanje Narodnega doma 
kot objekta. 

Pri t.im. družbenih dejavnostih je republ ika letos upravl jalcem prvič 
priznala (in tudi plačala) 30-odstotno amortizacijo, kar za Logatec pomeni 
dobr ih 9 mil i jonov SIT. Obč ina pušča 30% porabiti posameznim izvajalcem 
programov, 70% pa se združu je na občinskem nivoju za potrebne večje 
naložbe. 

Pri Glasbeni šoli z indeksom 125 povečana načrtovana sredstva 
verjetno ne bodo dovol j , saj se šola seli v nove prostore. Pred sprejemanjem 
proračuna bo pripravljen nov izračun. Indeks pri kulturi je manjši, ker so 
v letošnjem letu med sredstvi bila tudi namenska za Pihalni orkester, za 
prihodnje leto pa tega ne bo. Pri socialnem skrbstvu in transferjih je indeks 
manjši zaradi tega, ker je republ ika predpisala drugačen, višji cenzus za 

P L A N I N D 
1994 (94/93) 

III.Druga javna poraba 
Informatika - IN,KJV,radio 2 , 1 0 0 , 0 0 0 273 
Humanitarne organizacije 4 2 3 , 6 0 0 121 
Higienska služba 3 5 0 , 0 0 0 140 
Obeležja in spomeniki 1 ,200 ,000 1 2 0 
Zgodovinski arhiv 4 0 , 0 0 0 121 
Varnost v cestnem prometu 2 5 , 0 0 0 125 
Sredstva za promocijo občine 2 9 0 , 0 0 0 121 
Krajevne skupnosti: 
- KS Naklo 1 ,204 ,000 121 
- KS labor 2 2 2 , 0 0 0 121 
- KS Rovte 2 2 2 , 0 0 0 121 
- KS Hotedršica 1 5 4 , 0 0 0 121 
- KS Uze 1 2 8 , 0 0 0 121 
- KS Trate 1 2 7 , 0 0 0 121 
- KS Vrh 1 0 6 , 5 0 0 121 
• KS Log Zaplana 6 0 , 5 0 0 121 
ZB NOV Logatec 2 0 6 , 0 0 0 121 
Zveza častnikov 6 0 , 5 0 0 121 
1 inanc.strank in volitve 2 , 2 7 0 , 0 0 0 216 
Denacionalizacija 9 0 0 , 0 0 0 1 0 0 
Regionalizacija 7 0 0 , 0 0 0 100 

Skupaj 10,789,100 746 

Sredstva za obrambo 1 ,452 ,000 121 
1'ožarna varnost 1 ,730 ,300 121 

Rezerva: 
- obvezna proračunska rezerva 1 ,452 ,000 121 
- tekoča proračunska rezerva t, 0 0 0 , 0 0 0 75 

Skupaj 4 , 4 5 2 , 0 0 0 8 5 

Skupaj druga javna poraba 1 tl,42:t,4()0 727 

Skupaj osnovna poraba 30:i,1()<),000 7 73 

pridobitev pravic, zato bo upravičencev manj. 
M e d drugo javno porabo je najprej postavka za informatiko; doslej 

so bila sredstva namenjena predvsem našemu glasilu, za prihodnje leto 
bodo tudi kabelski televiziji in radiu - indeks 273. Obeležja in spomeniki: 
letos so bili postavljeni spominska plošča na Cesarskem vrhu (zaustavitev 
tankovske brigade 2. julija 1991) ter nagrobne plošče in spomeniki žrtvam 
povojnega nasilja na Planini, v Rovtah in na Vrhu sv. Treh kraljev. Prihodnje 
leto je v načrtu še spomenik v Hotedršici in spominsko obeležje dr. Gosarj u. 
M e d krajevne skupnosti je KS Log-Zaplana letos prvič uvrščena; izločila 
se je iz rovtarske. Financiranje strank in volitev: ko bodo in če bodo, bo 
treba strankam zagotoviti del denarja za pripravo nanje. V postavki 
denacionalizacija je zajeta vrednost cenitev premoženja, ki ga upravičenci 
zahtevajo; te cenitve gredo na stroške občine. V postavki regionalizacije 
so zajeti stroški, ki se predvidevajo ob prizadevanj ih za sedež okraja v 
Logatcu. Za postavko varnost je indeks 121 , vendar je na republ iko vložena 
pritožba, ker so ta sredstva, merjeno na prebivalca, najnižja v ljubljanski 
regiji. 

Drugi o d h o d k i 
M e d drugimi odhodk i so najprej predvideni izdatki za nujno ives-

ticijsko vzdrževanje (šol, zdravstvenega doma , objektov otroškega varstva, 
občinskih zgradb in Narodnega doma). Zatem je naveden del denarja, 
potreben z a nadaljevanje del na stari sodniji v Gor. Logatcu. Povečanje 
zneska z a Center Sekirica je utemel jeno s prenosom letos neporabl jenih 
sredstev od prodaje zasipnega materiala, ki se pr idobiva s sanacijo pes-
kokopa, kjer naj bi bil ta Center. Postavki Grad Gornji Logatec in Dom 
starejših občanov sta v osnutku zato, da je nekaj pri roki, če bi se začelo 
tod kaj premikati. Regionalni požarni center je postavka širšega pomena, 
kjer bi bila potrebna izdatnejša državna sredstva. Pri skladu stavbnih 
zemljišč je znesek - 140 mili jonov - verjetno prenizko ocenjen, a je še ta 



PLAN I N D 
1994 (94/93) 

Drugi odhodki proračuna 
Nujno investicijsko vzdrževanje 1 5 , 0 0 0 , 0 0 0 100 
fržaška 105 1 0 , 0 0 0 , 0 0 0 100 

Vzdrževanje lokalnih cest 6 ,000 ,000 200 
Center Sekirica 3 ,000 ,000 100 

Grad Cjornji Logatec 5 0 0 , 0 0 0 
D o m starejSih občanov 5 0 0 , 0 0 0 
Regionalni požarni center 1,000,000 1 0 0 

Cesta librSe 0 0 
Sklad stavbnih zemljišč 1 3 9 , 7 7 0 , 0 0 0 161 

Vzdrževanje stanovanj 2 ,000 ,000 100 

Inv.komunalnih naprav 1 2 , 0 0 0 , 0 0 0 1 6 7 
Stanovanjski sklad 3 7 , 9 0 0 , 0 0 0 105 

Varstvo zemljišč 2 ,000 ,000 1 0 0 

Intervencije v kmetijstvu 2 ,500 ,000 125 
Sr.za odpr.posl.nar.nesr. 2 ,000 ,000 111 

Sr.za zdr.varstvo živali 1 ,800 ,000 120 
lavna dela 2 ,500 ,000 100 
Primanjkljaj iz preteklega leta 0 0 

Skupaj 2:111,470,000 134 

'SKUPAJ TEKOČI DEL PRORAČUNA 541,570,000 122 

uresničljiv le s poln im angažmajem vseh za to področje zadolženih; pomeni 
pa na odhodkovn i strani bi lance odhodek , na drugi pa prihodek. 

Pri investicijah v komunalne naprave je treba povedat i , da se us
tanavlja Komuna lno podjetje, ki bo od Gradnika prevzelo vso komunalno 
dejavnost. Gradnik pa je v preteklosti za investicije v komunalo najel 10 
kreditov in imel iz tega naslova v začetku letošnjega leta 45 mili jonov 
dolgov. O s e m izmed teh kreditov ima dokaj visoke obrestne mere; tako je 
letno za okrog 10 mili jonov obresti. Zaradi tega se bodo skušali krediti, vsaj 
tisti najbolj neugodni , predčasno vrniti, da se breme zmanjša. 

Sredstva iz postavke stanovanjski sklad naj bi se namenila za doplači lo 
kredita Gradn iku za gradnjo stanovanj na Stari cesti 10 in dokup 7 stanovanj 
na Tržaški 105. Sredstva za intervencije v kmetijstvu naj bi se namenila za 
skupne naložbe. 

Investicijski del p r o r a č u n a 
Predsednik Izvršnega sveta je še enkrat poudari l , da je to tisti del 

proračuna, kjer ni vnaprej zagotovljenega denarja in ga je treba sproti iskati 
in najti. Res, da so se 

INVIMICI ISKI P i l P R O R A Č U N A Pl A N 1994 

nekateri med pro
jekti že začeli ures
ničevati, a je nada
ljevanje odvisno od 
prizadevnosti posa
meznikov in institu
cij ter organizaci j , 
da se tudi dokon
čajo. 

N a d r o b n e j e 
poglejmo nekatere 
med njimi. 

Za dokončanje 
obnove zgradbe na 
Tržaški 105 - stare 
sodnije v Gor . Lo
gatcu je potrebnih 
še 8 0 m i l i j o n o v . 

Nekaj denarja bo še od prodaje stanovanj in lokalov, večino pa bo treba 
zbrati drugače. Centru Sekirica naj bi namenil i 5 mili jonov, pričakujoč, da 
se bo toliko nabralo od pr idobivanja gramoza. Za grad v Gor . Logatcu teko 
pogovor i , da bi v n jem zaživelo republ iško središče z a dopo ln i lno 
usposabljanje učiteljev in profesorjev. V projektu naj bi sodelovala tri 
ministrstva (za znanos t , šolstvo in de lo) . Popre j je t reba rešiti še 
denacional izaci jske zahtevke gradu pr ipadajočih objektov. D o m starejših 
občanov naj bi bil zasnovan v središčnem delu Logatca, za Ar jem. 

Gradnja osnovne šole Rovte naj bi se financirala z 80 milijoni državnega 
denarja, s samopr ispevkom vaščanov, delno s pr ispevkom občine. Šola 
mora biti nared do jeseni pr ihodnjega leta. Za komunalno cono Zapol je je 
predvideno poplači lo transformatorske postaje. 

V sklad za razvoj - namenjen odpiranju novih delovnih mest naj bi 

Prihodki 
1. Namenska sredstva za investicije 
2. Krediti za investicije 
4.Druga namenska sr.proračuna 
(>.Namenska sr. za OS Rovte 
7.1'rib.ia razna dela za rep.org. 
H.Namenska sr.za komunalno infr. 
9Nam.sr.za demograf.ogrožena podr. 

10. Nam.sr.za kulturne objekte 
11. Nam.sr.za asfaltiranje cest 
12. Namcnska sr.za vodovod lom - Petrol 
13. Prispevki Crčarevca za sek.vod 
74.Manjkajoča sredstva 

Skupaj 

3 0 , 0 0 0 , 0 0 0 
3 0 , 0 0 0 , 0 0 0 
3 8 , 0 0 0 , 0 0 0 
8 8 , 0 0 0 , 0 0 0 
3 5 , 0 0 0 , 0 0 0 

3 , 0 0 0 , 0 0 0 
1 0 , 0 0 0 , 0 0 0 

2 ,000 ,000 
1 4 , 0 0 0 , 0 0 0 

6 ,000 ,000 
1 5 , 0 0 0 , 0 0 0 

1 8 7 , 6 0 0 , 0 0 0 
458^600,000 

nabrali 50 mili jonov in 
jih potem namenil i kre
dit iranju naložb, ki j ih 
sofinancira občina: ca
r inska cona , pos lovno 
turistični objekt na Poš
tnem vrtu, obnova gra
du . Obsežnejša postav
ka "delo za državne or
gane" z a j e m a o b n o v o 
šole na M e d v e d j e m 
brdu, ki bo služila celo
letnemu programu šole 
v naravi za osemletkarje. 
Prostori G lasbene šole 
na Notranjski 4 še ne 
bodo končani letos, zato 
se ta postavka tudi uvr
šča med investicije v pri
hodnjem letu. Otvoritev 
je predvidena v mesecu 
slovenske kulture. 

Kanalizaci ja Ze len i 
ca - čistilna naprava bo 
veljala še 6 in pol milijo
na, in sicer za gradnjo 
m o s t u čez Jačko in 
p r i k l j u č e k na č is t i lno 
napravo. Mos t bo služil 
kanalizacijski premostit
vi globeli, obenem pa bo 
pešpot, ki bo nadomes
tila sedanjo mimo opuš
čenega mlina. 

Investicije v krajev
nih skupnostih odražajo 
r esn i čne p o t r e b e po 
n j i h . Izvršn i svet b o 
vztrajal, da se večina de
narja, ki se bo natekel iz 
prispevkov za mestno zemljišče, porabi na območ ju občinskega središča, 
ker se je doslej usmerjal drugam. Pripravljen bo tudi prednostni red vlaganj. 
Vsekakor pa je treba upoštevati dejstvo, da so prispevki občanom pomem
ben delež v sofinanciranju teh investicij, in da jih ne bo, če zanje ne bodo 
mogli zbrati lastnih prispevkov po 1500 D E M (na hišo). 

Nekaj besedi o investicijah v KS Tabor: vodovod Gor . Logatec -
Grčarevec se bo pričel graditi po tem, ko bodo zbrani podpisi občanov za 
plačilo dogovorjenih zneskov. Investicija je "težka" okrog mili jon nemških 
mark in bi realno lahko bila končana v petih letih. G lede ureditve ceste 
Tabor - Židovnik: Gradnik mora na lastne stroške obnovit i cesto od 
strjenega naselja v Gor . Logatcu do peskokopa, ker je bila uničena zaradi 
izkoriščanja tega peskokopa. Naprej proti Žibršam pa se bo urejala z 
denarjem, namenjenim demografsko ogroženim območ jem in z delnim 
pr ispevkom Žibršanov. Cesta bi se obnavljala do mostu in naprej vkreber 
proti Žibršam, proti Reki ne, ker je treba poprej z a ta odsek urediti vodotok, 
kar je v državni pristojnosti. O b n o v a ne bo v celoti rešila vprašanja 
občasnega zalitja cestišča ob velikih nalivih, saj se bo držala sedanje trase. 
Opravl jena so že bila potrebna nasipna dela, da se j e pogostnost zalivanja 
cestišča zmanjšala. 

Za ureditev in asfaltiranje ceste Hlevni vrh - Pil tudi velja obveza zbrati 
potrebne prispevke, nekaj denarja pa bo iz uvedenega samoprispevka 
vaščanov. 
"Gospod predsednik, načrti so smeli, kjub opozorilom, da bodo za 
njihovo uresničitev morali napeti sile vsi, ki k njemu lahko kaj 
pomorejo. Pa vendar, ali Izvršni svet trdno stoji za osnutkom 
občinskega proračuna za leto 1994?" 

"Da , do volitev. Če bodo volitve aprila, b o m o investicijski del proračuna 
umakni l i , saj n ikomur ne žel imo vnaprej naložiti tako težkega bremena." 
"Vsem bralcem Logaških novic, in uredništvu, želim veselih božičnih praz
nikov in vso srečo v novem letu. Veliko je bomo potrebovali za uresničitev 
svojih nemajhnih želja," je še voščil predsednik izvršnega sveta g. Vladislav 
Puc. 

J. Gostiša 

R A Z P O R E D U [ V P R I H O D K O V 
Z A INVESTICIJE P L A N 1994 
7. Odplačilo kreditov 7 ,000 ,000 
2Tržaška 705 80 ,000 ,000 
3.Center Sekirica 5 ,000 ,000 
4Crad Gornji Logatec 1,000,000 
5.Dom starejših občanov 4 , 0 0 0 , 0 0 0 
6,Osnovna šola Rovte 110 ,000 ,000 
7.Zapolje 2 ,000 ,000 
8.Sklad za razvoj - delovna mesta 50 ,000 ,000 
70.Razna dela za rep.dr.organe 35 ,000 ,000 
7 7.Glasbena sola 6 ,000 ,000 
12.Kanalizacija Zelenica -CN 6 ,500 ,000 
13.Pločnik Kake 1,000,000 
14.KS T RAL F 

- v o d o h r a n 8 ,000 ,000 
- v o d o v o d 3 ,500 ,000 
- cesta 6 ,000 ,000 

75.KS ROVI L 
• v o d o v o d 3 ,000 ,000 
- rek.ceste Kurjavas 3 ,000 ,000 

76.KS HOUDRŠICA 
- asfaltiranje krajevnih pot i 4 , 000 ,000 
- C R V P Ravnik 2 ,000 ,000 

17.KS LAZI 
- v o d o v o d 7 0 0 , 0 0 0 
- asfaltiranje pot i 3 ,000 ,000 
- garaža z a c isterno 4 0 0 , 0 0 0 

78 KS LABOR 
- v o d o v o d Ka l ce -Grc .p r imar 4 0 , 0 0 0 , 0 0 0 
sekundar 3 0 , 0 0 0 , 0 0 0 
- cesta Tabor Ž idovn ik 20 ,000 ,000 
- zadružna pot 8 ,000 ,000 

19.KS LOGZAPLANA 
- asfalt, krajevnih pot i 5 ,000 ,000 
- poprav i l o šole 1 ,000,000 

20.KS VRH SVETIH TREH KRALJEV 
- asfalt H l e v n i vrh - Pil 12 ,000 ,000 
- v o d o v o d pri Soli 1 ,500,000 

Skupaj investicije 458,600,000 

SKUPAJ PRORAČUN 1,000,170,000 

http://rep.org


N a podlagi 4.člena O d l o k a o oskrbi z vodo na območ ju občine 
Logatec (Urad.list SRS, št. 12/88) in 3. člena O d l o k a o pogojih za 
odvajanje odpadn ih voda na območ ju občine Logatec (Urad.list SRS, 
št. 12/88) je Izvršni svet skupščine občine Logatec na seji 3.12.1993 
sprejel 

Tari fni pravi lnik za p r i k l juč i t ev na ind iv idualne 
k o m u n a l n e naprave 

1. člen 
S tem pravi ln ikom se urejajo tarife in način izračuna vrednosti 
prikl jučitve na javni vodovod in kanalizacijo. Pravilnik se obvezno 
upošteva pri novih prikl jučitvah na individualne komunalne naprave. 

2. člen 
Upravljalec individualnih komunaln ih naprav naredi prikl juček na 
podlagi predhodnega soglasja in posebne pogodbe. V pogodbi bodo 
navedeni vsi pogoji in d imenzi je prikl jučkov. Dimenzi je se določi na 
projektirano oz. predv ideno porabo investitorja. 

3. člen 
Dimenzi je prikl jučkov pogojujejo ceno prikl jučka na javni vodovod in 
s tem tudi ceno za odvod odpadn ih vod . Večanje preseka prikl jučka 
na vodovod je odvisno od količine zahtevane dobave vode. Količina 
možne dobave vode se povečuje l inearno. 

4. člen 
Izračuni cen in količin možne dobave ter cen odvajanja: 

V O D O V O D KANALIZACIJA 

demenzi ja faktor cena možna faktor cena 
prikl jučka cene dobava(l/s) cene prikl jučka 

1/2' 1 31 .500 0,05 1 26.800 
3/4" 2.12 66 .780 0,10 2.12 56.800 

1/1" 3.76 118.400 0,15 3.76 100.800 
1 1/2" 9.65 304 .000 0,25 9.65 258.600 
2" 15.22 479.400 0,40 15.22 407.900 

V pr imeru večje dimenzi je prikl jučka pripravi upravljalec izračun za 
vsak primer posebej . 
Cene navedenih storitev se spreminjajo skladno s spremembami cen 
ostalih komunaln ih storitev. 

5. člen 
Upravl jalec redno letno v treh zaporedn ih mesecih spremlja porabo 
in jo primerja s pogodbeno količino odvzetega vodnega vira. 
V pr imeru večjega odvzema upravljalec preveri možnost večjega 
odvzema in z uporabn ikom sklene novo pogodbo in obračuna razliko 
do nove tarife. 

6. člen 
Vsa izdana soglasja in pogodbe do dneva uveljavitve tega pravilnika 
ostanejo v veljavi, vsa povečanja pa morajo upoštevati normative po 
tem pravilniku. 

7. člen 
Ta pravilnik velja od dne, ko ga sprejme Izvršni svet Skupščine občine 
Logatec. 

Štev.: 355-10/93 
Predsednik IS S O Logatec 

Vladislav PUC, l.r. 

Pripis uredništva: naj pojasnimo, da to ni vse, kar morajo investitorji 
plačati za priključek na vodovodno omrežje. Povejmo, da morajo že 
pred izdajo gradbenega dovoljenja plačati sorazmerni del stroškov 
priprave in opremljanja stavbnih zemljišč $ komunalnimi in drugimi 
objekti. O tem izda Oddelek za urejanje prostora posamične odločbe. 
Podlaga za odmero sta uporabna površina objekta in zemljišča. 

RAZPIS S O C I A L N I H S T A N O V A N J 

Občina Logatec razpisuje za leto 1994 prosta socialna stanovanja. Na 
razpolago bo predv idoma 8 stanovanj. 
Prosilci, ki so upravičeni za dodel i tev socialnih stanovanj občine 
Logatec po pogojih in meril ih za dodel jevanje socialnih stanovanj v 
najem (Urad. list RS, št. 40 z dne 7.7.1993), naj do 15. januarja 1994 
oddajo vlogo in izpolnjen obrazec za dodel i tev socialnega stanovanja 
občine Logatec z vso potrebno dokumentaci jo . O b r a z e c dobite na 
vložišču občine Logatec, Tržaška 15, Logatec. 

I. 
Splošni pogoji, ki jih morajo izpolnjevati državljani, upravičeni do 
dodelitve socialnega stanovanja v najem: 

- državljan, ali kdo i zmed njegovih ožjih družinskih članov, ki z njim 
stalno prebiva, ni najemnik oz. lastnik primernega stanovanja, 
ali stanovanjske hiše, 

- državljan ima stalno prebivališče v občini Logatec in na naslovu 
tudi dejansko prebiva, 

- državljan ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov, ki z 
njim stalno prebivajo ni lastnik počitniške hišice ali počitniškega 
stanovanja oz. druge nepremičnine, 

- državljan ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov ni 
lastnik p remičn ine , ki presega 25 % vrednost i p r imernega 
stanovanja 

- državljan ali njegovi ožji družinski člani, za katere se rešuje 
stanovanjsko vprašanje, niso bili imetniki stanovanjske pravice 
oziroma najemniki stanovanja, ki jim je bil omogočen odkup 
po pogojih stanovanjskega zakona in so le-tega odsvojili. 

II. 
Mer i la , ki vplivajo na obseg in časovno prednost pri pridobitvi social
nega stanovanja v najem se točkuje jo in se nanašajo na: 

- stanovanjske razmere, 
- število ožjih družinskih članov, ki z njim stalno prebivajo, 
- socialne razmere, 
- zdravstveno stanje. 

III. 
Vlogi za pridobitev socialnega stanovanja v najem morajo udeleženci 
razpisa priložiti naslednje listine: 

- potrdilo o državljanstvu, 
- potrdilo o stalnem bivališču in število družinskih članov, 
- p o d a t k e o d e n a r n i h p r e j e m k i h z a vse č lane ter iz javo o 

premoženjskem stanju, skladno s predpisi s področja socialnega 
varstva, 

- potrdilo davčne uprave o nepremičninah, 
- n a j e m n o o z i r o m a p o d n a j e m n o p o g o d b o , če je na jemnik 

neprimernega stanovanja, 
- izpolnjen obrazec za dodeli tev socialnega stanovanja v najem, 
- druga dokumentaci ja, s katero se izkazujejo gmotne in socialne 

zdravstvene razmere. 

IV. 
N a razpis se javijo tudi vsi tisti, ki so bili na prioritetni listi za leto 
1991/92, pa še niso dobil i stanovanja, in tisti, ki so že vložili vlogo, in 
niso na prioritetni listi. 
Če upravičenci ne bodo oddal i vloge, bomo smatrali, da so rešili svoj 
stanovanjski prob lem. 

V. 
Upoštevali bomo samo vloge, ki bodo prispele pravočasno in bodo 
vsebovale vso predpisano dokumentaci jo . Lista za dodeli tev socialnih 
stanovanj bo objavljena najkasneje v 60 dneh po objavi razpisa. 
Dodatne informacije v zvez i z razpisom lahko dobite na Občin i 
Logatec v sobi št. 17 ali po telefonu 741-270. 

Logatec, december 1993 



LOKALNA 
S A M O U P R A V A 

K A K O 
T O ZVENI! 

m a š 

Občine po novem. Upravni okraji pa sploh. Med 25 okraji vsebuje 24. okraj občini Cerknica 
in Logatec - s sedežem v Logatcu. 

O d vsega z a č e t k a , kot se reče, s m o bili zraven - od začetka 
razprav o lokalni s a m o u p r a v i : predsedstvo, izvršni svet in 
skupšč ina . Skladno s tradici jo predkardel janskih obč in in na 
podlagi Evropske listine o lokalni samouprav i je nastalo v 
d r ž a v n i h strokovnih krogih prvo gradivo, ki je ponuja lo za 
ureditev novih o b č i n vel iko proste izbire d r ž a v l j a n o m , ki bi se 
naj re ferendumsko o d l o č a l i o pr ipadnost i tej ali on i o b č i n i , o 
ustanovitvi povsem novih o b č i n , ki bi se sk ladno z ustavo lahko 
z d r u ž e v a l e v pokraj ine (regije). 

Strokovne podlage 
Vzporedno z državnimi gradivi je naša občina naročila Urbanist ičnemu 

institutu Slovenije strokovne podlage za novo upravno ureditev občine 
Logatec in Notranjske. 

URBANISTIČNI INŠTITUT REPUBLIKE SLOVENIJE 
Jamova 18 
61111 Ljubljana 
Slovenija 

Z A N O V O U P R A V N O U R E D I T E V 

O B Č I N E L O G A T E C IN N O T R A N J S K E 

STROKOVNE PODLAGE ZA RAZPRAVO 

•, l- *-' " UJU*** 

J U N I J 1993 

Z novo pokrajinsko ureditvijo bi se naj ponovno razživela Notranjska 
zavest. 

Vsa strokovna proučevanja so kazala na smiselnost, da se na območju 
sedanje obč ine Logatec ohranja ena občina, ki bo lahko ustrezala 
ekonomskim, socialnim, kulturnim in drugim potrebam. Nove naravnanosti 
kažejo celo na smislenost povezav občine z nekaterimi "obmejnimi" krajev
nimi skupnostmi, kot so: Planina, Zavratec, del Zap lane in morda celo 
Codovič; namreč, do rapalske pogodbe leta 1920, so ti kraji sodili k logaški 
upravi - Codovič, npr., se je toponimsko označeval še leta 1917 kot 
Codovič pri Logatcu. Seveda, pa se bodo občani teh krajev na referen
dumih odločali z a takšno ali drugačno občinsko povezavo - glede na 
življenjske interese, kajpak. 

Tudi volilo se bo po novem 
Po sprejeti zakonodaj i o lokalni samoupravi se bodo izvedli referen

dumi za nove občine. Prav tako se bodo po novem zakonu o volitvah 
izvedle volitve v občinske svete, ki bodo zamenjal i že kar neživljenjske 
t rodomne skupščine, kjer jih bo še kaj. Voli lni zakon , ki je prav tako še v 
obravnavi, predvideva za manjše občine večinske volitve z a svete in 
župane. Večje občine (med temi tudi naša) naj bi imele proporcionalne 
volitve v svete, župana pa naj bi volil svet. 

Pristojnosti in finance 
Občina Logatec bi s svojimi 10.000 prebivalci spadala med večje 

občine. Po novem bo občina prosta vseh takoimenovanih državnih funkcij, 
ohranila pa naj bi pristojnosti na področju komunale , urejanja prostora, 
skrb za otroško varstvo, osnovno šolstvo in zdravstvo, kulturo, šport in še 
kaj. Finančna podlaga občini naj bi bili izvirni pr ihodki : del dohodnine in 
druge dajatve. Obč ina, ki ne bi zbrala 80 % lastnih pr ihodkov za kritje 
občinskih potreb bi ji pomagal državni proračun. Bržkone pa bo na moč 
obč ine od loču joče vpl ivala gospodarska moč z zd rav im in umn im 
ljudstvom. 

Nekatere opombe 
O p o m b e naše občine pri nastajanju zakonov o lokalni samoupravi so 

terjale od predlagateljev določnejše opredel i tve glede pristojnosti občin 
(zakon naj bi vseboval minimalni obseg nalog), financiranje občin (lastni 
prihodki naj bi se ustvarili predvsem iz dela prometnega davka in dohod
nine) in povezovanja v pokrajine (upravni okraji naj bi se nekako pokrivali 
s pokrajinami). 

G lede volitev smo se opredel jeval i z a večinske volitve v svete in tudi za 
večinske volitve župana. Hkrat i smo izrazili utemeljene pomisleke o 
možnosti preobikovanje uprave že kar na začetku leta 1994. 

Z večine so bila naša stališča vkl jučena v zakonska besedila za drugo 
obravnavo v državnem zboru . 

Kaj pa okraji? 
Posebno zanimanje smo pokazal i za zakon o upravnih okrajih. Sprva 

smo izhajali iz voli lnega okraja, ki je vkl jučeval obč ino Cekrn ico, Logatec 
in V rhn i ko . V e n d a r so se sosedje iz obč ine Vrhn ika od ločno uprli 
povezovanju z Notranjsko, češ da vse njihove življenjske smeri peljejo v 
Ljubljano - zato tudi v ljubljanski okraj. Seveda, je jasno, da za Vrhničane 
je bilo predvsem nesprejemlj ivo dejstvo, da bi imeli središče okraja v 
Logatcu. 

Predlagatelji zakona o okrajih so nato ponudi l i okrajno ureditev, ki je 



temeljila na tradiciji iz prejšnjega stoletja in sicer 24. upravni okraj, ki naj 
bi vključeval občine Cerkn ica , Idrija in Logatec s središčem v Logatcu. 

Sosedje iz Idrije so takoj pognali vik in krik: V Logatec pa ne, ne v dolgo 
vas, ki ima le furmanske argumente v primerjavi z Idrijo, ki se sklicuje na 
cesarske patente in vase zaprto zamozadostnost - kar je potrdilo tudi 
večinsko ljudsko podpisovanje. In potlej se jezgod i la nepojasnjena ponud 
ba okrajne razdelitve: Idrija svoj okraj, 24. okraj pa bi po novem vključeval 
Cerknico in Logatec s sedežem v Logatcu. Kolikor so Cerkničani podpiral i 
sedež okraja v Logatcu v pr imeru vkl jučevanja tudi Idrije v skupni okraj, 
so se pa še edini notranjski zaveznik i premislili in terjali Cerkn ico za sedež 
okraja. Ker smo pričakovali amandma poslanke N a d e Skuk z zahtevo po 
spremembi okrajnega sedeža iz Logatca v Cerkn ico, smo pripravili v 
podporo zakonoda ja lcu , ki je vendarle predpostavil Logatec za okrajno 
središče, naša stališča, ki smo jih poslali državnemu zbo ru , državnemu 
sveta in vladi. Stališča tudi v celoti objavl jamo. 

Zakaj naj bo Logatec središče 
upravnega okraja ? 

1. Zgodovinski razlogi 
V deželi Kranjski sta od konca 18. stoletja do leta 1848 območj i sedanje 

logaške in cerkniške občine skupaj s Postojno, Idrijo in Ilirsko Bistrico spadali 
pod postojnsko okrožje s sedežem v Postojni. 

Ko so leta 1849 okrožja nadomesti l i z okraji, je novo nastali VII okraj 
obsegal območja sednjih občin Idrija, Cerkn ica in Logatec s sedežem v 
Logatcu. 

Taka upravna razdelitev je ostala vse do leta 1920. 

U p r a v n a razdel i tev s lovensk ih dežel 1900 



Rapalska pogodba je sicer nasilno odtrgala idrijsko območje in ga 
priključila Italiji. Leta 1921 je narodna vlada v Ljubljani obnovi la uvel
javljeno upravno razdelitev, ki je ohranila okrajno glavarstvo s sedežem 
v Logatcu, vk l jučujoč območ je cerkniške in logaške občine ter Žirov. 

Dravska banovina je okrajna glavarstva preobl ikovala v sreze. Bivše 
okrajno glavarstvo se je torej preobl ikovalo v logaški srez, ki je obsegal 
območja sedanjih občin Cerkn ica in Logatec s sedežem v Logatcu. Taka 
upravna razdelitev je trajala do razkosanja slovenskih dežel v II. svetovni 
vojni. 

OZEMLJE LOGAŠKEGA SREZA 

L E G E N D A : 

državna meja po rapalski pogodbi 
iz leta 1920 

meja okraja pred rapalsko 
pogodbo 

Po vojni so se uvaljavljale različne okrajno upravne tvorbe do začetka 
šestdesetih let, ko so bili ukinjeni okraji, ostale pa so občine iz petdesetih 
let še do danes. 

2. Geografska lega 
O b e občini Logatec in Cerkn ica se raztezata z večine v zahodnem 

obrobju ljubljanske kotline po izrazito kraškem ozeml ju pokri tem z goz
dovi, polji, travniki in pašniki. Zemljišče je prepredeno s kraškimi poseb
nostmi in vodami , pomembn im i za skupni razvoj obeh občin. Tako Loška 
dol ina, kot Cerkniška kotlina z Bloško planoto geografsko gravitirata proti 

naravnim logaškim vratom, od koder vodi jo poti na šestero strani, zlasti pa 
proti državnemu središču. 

3. Prometni pretok 
Prometne povezave gotovo sodijo med temeljne vzgibe razvoja. Skozi 

logaško prometno sečišče vozi dnevno: 
- 10 avtobusov s cerkniške strani in prav toliko v obratno smer, 
- 16 avtobusov s postojnske strani in prav tol iko v obratno smer, 
- 13 avtobusov z idrijske strani in prav tol iko v obratno smer, 

- 6 avtobusov z žirovske strani 
in prav toliko v obratno smer, 

- 67 avtobusov z ljubljanske 
strani in prav toliko v obratno 
smer. 

Poleg teh petih intenzivnih 
reg iona ln ih cestn ih povezav 
pelje skozi Logatec avtocesta z 
vsega za dober kilometer od 
maknjenim pr ik l jučkom. 

Hkrati peljejo skozi logaško 
železniško postajo dnevno 104 
vlaki, od tega 41 potniških vla
kov. Mesečno pa se na logaški 
postaji, ki velja za osrednjo to
vorno postajo z a Notranjsko, 
p r e t o v o r i 165 v a g o n o v o z . 
3444 ton blaga, pa še 164 ko
sovnih pošiljk. 

V letu 1991 je občina Lo
gatec obnovi la telefonsko cen
t ra lo in razši r i la t e l e f o n s k e 
kapacitete od 1000 na 7000 
možnih prikl jučkov. 

4. Informativna infrastruktura 
Logaška občina si že dalj 

časa pr izadeva ustvariti notranj
ski informat ivni center. V ta 
namen je obl ikovan že skoro 
dve desetletji sedež dopisništva 
RTV Sloveni ja z a notranjsko-
kraško regijo. O d leta 1990 je 
zgrajen kabelsko distribucijski 
sistem, ki posreduje 18 TV pro
gramov. Hkrati pa logaška ka
belska televizija posreduje tudi 
dnevne lokalne informacije. 

Skladno s programom no
tranjskega informativnega cen
tra pripravlja Logatec vse potre
bno za notranjsko radijsko pos
tajo: pr idobl jena je frekvenca, 
nabavl jena je kompletna opre
ma z odda jn ikom, ki bo z nad 
800 m višinske točke segel s 
s igna lom da leč po Not ran j 
skem. 

Ponovno se oživlja Notran
jski časopis, ki je sicer tedensko 
že izhajal, začasno pa je prene
hal z izhajanjem, ker za občine 
V r h n i k a , Pos to jna , Idri ja in 
Ilirska Bistrica "notranjske" infor
maci je niso bi le dovol j zan i 

mive. Interes bodočega okraja pa bo Notranjski časopis prav gotovo 
sprejemal. 

5. Gospodarski vzvodi in migracijski tokovi 
Logaško gospodarstvo je pognalo zdrave korenine, zato v najhujših 

preizkušnjah je obstalo in v g lavnem celo povečevalo proizvodnjo, 
pretežno v izvoz. N o b e n a firma ni odpuščala delavcev in nobena ni prišla 
v stečajno stanje. Vel ja pa opozori t i na dejstvo, da je Valkarton iz Logatca 
rešil iz stečajnega stanja s pripojitvijo rakovško Kartonažo iz občine 
Cerkn ica. Tako je tudi Kartonaža ohrani la vseh 220 zapos len ih ; zaradi 



kasnejših upokoji tev in nekaterih prerazporeditev v okviru Valkartona je 
ostalo še vedno 164 zapos len ih . - Logaška kmetijska zadruga je uspela v 
dobi hude recesije leta 1992 zgraditi novo mlekarno - sirarno z uspešnim 
proizvodnim in prodajnim programom. 

Logaška občina razpolaga tudi z obsežno komunalno ure-jeno in
dustrijsko - obrtno cono med železniško postajo in pr i -k l jučkom na avtoces
to. Svoje investicije je v coni zastavilo že prek 20 podjetnikov (zasebnih in 
državnih). Industrijsko-obr-tna cona na svojih 13 ha obeta živahen razvoj 
dodatnih in novih gospodarskih dejavnosti. 

Prometni tokovi so naravnani iz smeri Cerkn ice proti Ljubljani. V to smer 
pelje tudi večina avtobusnih povezav, ki so časovno prilagojene zaposlo
vanju delavcev. Logaška občina zaposluje čez 70 delavcev iz občine 
Cerknica, ni pa nam znano koliko delavcev je zaposlenih v Ljubljani in na 
Vrhniki . Ta enosmerni promet je še najbolj v iden v avtobusnem voznem 
redu, saj je prvi avtobus v obratni smeri v Logatcu šele ob sedmi uri. V 
cerkniški občini je pa zapos len komaj kak logaški delavec. 

6. Carinska izpostava 
Prav letošnjo jesen smo v Logatcu pridobil i tudi carinsko izpostavo na 

iz jemno atraktivnem stičišču regionalnih cest, avtoceste in železnice. 
Carinska izpostava bo posebnega pomena za hitrejše pospeševanje izvoz-
no-uvoznega pretoka blaga za ožjo in širšo notranjsko regijo. 

7. SDK in bančništvo 
V Logatcu deluje ekspozitura SDK, za poslovno f inančno učinkovitost 

pa skrbijo kar trije bančni servisi: Ljubljanska banka, A banka in Zadružna 
hranilnica in posoji lnica. 

8. Prostorske rešitve 
Za potrebe okrajne uprave ima Logatec na voljo popo lnoma ob

novljene prostore v nekdanj i občinski zgradbi . Za namene okrajne uprave 
pa občina Logatec še posebej obnavlja in posodabl ja zgradbo nekdanjega 
sedeža logaškega okrajnega glavarstva in kasnejšega sreza (neto bl izu 1000 
m2 poslovnih prostorov z obsežnim parkiriščem). 

V tej zvez i navajamo še dejstvo, da je državni zbor že v tem mandatu 
določil poslansko pisarno v občini Logatec, kjer poslanska pisarna tudi 
deluje. Na zadnjih volitvah je Logatec že imel vlogo sedeža volilnega 
okraja. 

9. In še nekaj statističnih podatkov 
Prerado se dogaja, da se pri posamičnih primerjavah uporabljajo 

nerodne, če že ne neuporabne absolutne številke. G lede absolutnih številk 
sodi obč ina Logatec ta t renutek m e d najmanjše v državi . Venda r 
pomembnejše od absolutnih številk so podatki v primerljivih razmerjih. 

a) Rast števila prebivalcev 
Indeks 1991 1991 
med leti / 1948 /1961 

Cerknica 109 103 
Logatec 148 118 

V letih od 1981 do 1991 se je torej v občini Cerkn ica povečalo število 
prebivalcev za 3%, med tem ko je v občini Logatec narastlo število 
prebivalcev kar za 18% in sodi med višje rasti v Sloveniji. Zaradi razvojne 
perspektivnosti občine Logatec, je vse bolj zanimivo tudi za naseljevanje. 

b) Gostota poselitve (prebivalcev/km ) 
Cerknica 31,5 
Logatec 56,8 

Podatek kaže na višjo poprečno gostoto poselitve v logaški občini v 
pr imeru s cerkniško. 

c) Naravni prirastek na 1000 prebivalcev za leto 1990: 
Cerknica 3,2 
Logatec 9,3 

Podatek govori o ugodni starostni strukturi v občini Logatec in tako tudi 
na ugodnejše razvojne možnosti : 

d) Število obratovalnic na 1000 prebivalcev: 
Cerknica 28,7 
Logatec 32,8 

e) Promet v trgovini na prebivalca (v 1000 SIT) 
Cerknica 24,3 
Logatec 39,0 

f) V logaški občini ni bilo nobenega podjetja v stečaju, kar tudi kaže na 
ugodna gospodarska gibanja. Brezposelnost je na Logaškem med najnižjimi 
v Sloveniji. 

g) Pokritost uvoza z izvozom je 3 : I; izvoz je namreč 3 - krat večji od 
uvoza. 

Prepričani smo, da vsa navedena dejstva: zgodovinski razlogi, geograf

ska lega, prometni pretok, informatika, gospodarski vzvodi, prostorske 

rešitve ter drugi statistični navedki nedvomno veljajo za razloge, ki govorijo 

v prid temu, da je v 24. upravnem okraju, kamor zakon (2. branje) povezuje 

občino Logatec z občino Cerknico, smiselno okrajno središče v Logatcu. 

Državni zbo r je v začetku decembra letos terjal, da vlada pride pred 
zbor z novo začetno obravnavo zakona o okrajih. Kaj bo stroka naredila, 
ne vemo. Računamo pa, da naše utemeljitve ne bodo pošle kot glas 
vpijočega v puščavi. 

Vesele 
Božične praznike 
in uspešno Novo leto 

Vam želita 

ma[Q 

mali d.o.o., 
trgovsko in založniško 

podjetje 

tiskarna in knjigoveznica 
anton mali. 

FINOMEHANIKA 

Herman Pivk, 
Tržaška 16 
(pri Kramarju), 
Logatec HP trIaAka i s LOGATEC 

o b v e š č a m stranke, 
da po konkurenčnih cenah popravljam 

- biro opremo, 
- gospodinjske aparate, 
- šivalne stroje, 
- ročna orodja in 
- previjam elektromotrje. 



Marinka Cempre-Turk 
inž. A. Čuk 

OGLEDALO 
GASILSKE 

USPO
SOBLJENOSTI 

O b 
mesecu 
požarne 
varnosti 

M e d najpomembnejše naloge 
gasilske organizac i je spada tud i 
usposabljanje, obnavljanje znanja 
in stalna pripravljenost posredova
nja gasilskih enot, kjerkoli je to po
trebno. Tako lahko rečemo, da so 
gasilci v oktobru - mesecu požarne 
varnosti pokazal i svoje znanje kar 
na dveh tekmovanj ih za memorial 
Matevža Haceta, najprej na občin
skem in nato še na regijskem tek
movanju. In ne samo to, tudi v me
secu novembru so nadaljevali z ak
cijami izobraževanja in usposab
ljanja. 

Občinsko tekmovanje je pote-

Pionirj i G D Dol. Logatec 

kalo 2. oktobra 1993 na dvoriščnih 
prostorih Valkartona. Kljub slabe
mu in deževnemu vremenu to ni 
zadržalo ne mladih in ne starih tek
movalcev. Naj posebej omen imo 
udeležbo veteranov Logatca, kjer 
je bila povprečna starost 61 let, naj
starejši med njimi je g. Ludvik Jan
čar, ki kljub svojim 82 letom še 
vedno sodeluje v tekmovalni ekipi 
veteranov. C . Jančar se je udeležil 
občinskega in regijskega tekmovan
ja v Cerknic i . 

Da je možno povezovanje tudi 
z društvi iz sosednjih občin (negle-
de na to, kje bodo poznejši okraji), 
je pokazalo tudi nadaljevanje ob
činskega prvenstva Vrhnika, ki se je 
prav tako odvijalo na območ ju Val 
kartona. 

Za preizkus gasilske usposo
bljenosti pa je bila 23. oktobra iz
vedena tudi kombinirana gasilska 
akcija vseh gasilskih društev Logat
ca na območju KLI Logatec s pred
postavko, da gori na območ ju od -
sesovalnih naprav v obratu drob
nega pohištva. Akci ja je potekala v 
skladu z načrtovano usmeritvijo, da 
se preizkusi sistem medsebojnega 
povezovanja z brezžičnimi zveza
mi. Casi lci naj bi na vaji tudi spoz
nali možne dostope v podjet ju, 
vodne vire s hidranti in bazeni , skra
tka, dobil i naj bi čim popolnejšo 
sliko podjetja za morebitno akcijo v 
pr imeru požara. 

Razveseljivo je, da so se skupne 
vaje udeležila vsa društva in da v 
teh društvih delujejo večina mladi 
gasilci, ki lahko učinkovito pomaga
jo pri gašenju. Takšna je bila tudi 
zahtevna sektorska vaja izvedena 
31 . oktobra 1993 na Vrhu pri sv. 
Treh Kraljih. Predpostavka je bila 
naslednja: Požar na osnovni šoli v 
sušnem obdob ju . Poveljnik društva 
je oceni l , da požara zaradi slabe 
preskrbe z vodo ne bi zmogli sami 
pogasiti. Zato so na pomoč poklicali 
gasilce iz C D Račeva in poveljnika 
C D Do l . Logatec, da pride na po
moč s cisterno vode. Domače dru-

(oto: (I ado Korenč) 

Deset ina č lanov A - II. ek ipa C D D o l . I ogatec foto: (l ado Korenč) 

štvo in C D Račeva so napel jal i 
cevovod od vodnjaka pri Petraču 
do šole in izvedli dva napada. Po
moč iz Logatca je prišla v 2r> minu
tah. Vajo sta si ogledala tudi pred
sednik Izvršenega sveta g. Vladislav 
Puc in vodstvo Občinske gasilske 
zveze Logatec. 

Tudi v novembru so se gasilske 
vaje nadaljevale in tako so mladi 
gasilci in C D Laze in Do l . Logaica 
5.novembra obiskali gasilce v gasil
ski brigadi Ljubljano. Poklicni gasilci 
so pionirje pri jazno sprejeli, j im ra
z lož i l i nač in svojega d e l o v a n j a 
oz i roma alarmiranja. Ogledal i so si 
njihova vozi la in orodje. Ko so si 
ogledovali nastarejša vozi la iz leta 
1923, so bili gasilci pokl icani na ga
šenje požara v javna skladišča. 

V novembru se je začelo izo
braževanje 37 gasi lcevza čin izpra-
šenega gasilca. Tečaj obiskujejo 
člani iz gasilskih društev C D Laze, 
Do l . Logatca, C D Tabor in I C D KLI 
Logatec. N a predavanjih in prak
t ičnih vajah, ki potekajo ob sobotah 
in nedel jah, se tečajniki seznanijo z 
osnovami gasilske tehnike, taktike, 
gradbeništva, osnovami gorenja in 
gašenja, prvo pomočjo, skratka, z 
vsem, kar bodo potrebovali pri de lu 
v gasilski organizaciji. 

Pestra dejavnost gasilcev in nji
hova množičnost v oktobru nekol i 
ko ponazarjajo tudi rezultati obeh 
tekmovanj, ki jih prav zaradi tega 
objavl jamo na pri loženi tabeli : 

O B Č I N S K O T F KM O V A N JE 

2.10.1993 V VAL K A R T O N U 

Kate

gorija 

me- G D 

sto druStvo točke 

pionir j i : 1. Rovte 864 

2. Logatec 8 5 9 

.3. Hotedrš ica 8 5 6 

4. Petkovec 8 5 4 

5. V r h Sv. Tr.kralj i 853 

6. M e d v e d j e b rdo 8 5 3 

7. Tabor I ogatec 834 

p ion i r ke : 1. D o l . Logatec 853 .5 

m lad inc i : 1. D o l . Logatec 794.5 

2. Rovte Petkovec 782.5 

3. M e d v e d j e b rdo 752.5 

m lad inke : 1. M e d v e d j e b rdo 654 

člani A : 1. Tabor Logatec 881 

2. HotedrSica 875 

3. D o l . Logatec 1. 856 .5 

4. D o l . Logatec II. 8 3 6 

5. M e d v e d j e b rdo 831 

6. Rovte 803 

7. V rh Sv. Tr. Kralj i 735 

člani B: 1. M e d v e d j e b r d o 8 3 9 

2. L aze-Jakov ica 776 

Ve te ran i : 1. D o l . Logatec 8 2 9 

RLGIJSKO TEKMOVANJE 

V CERKNICI dne 24.10.199.3 

V C e r k n i c i je tekmova lo 30 ek ip , 

logaške ek ipe pa so dosegle 

naslednja mesta: 

mesto kategori ja G D druStvo 

1. pionir j i 

m lad inc i 

č lanice A 

veterani 

Rovte 

D o l . 1 ogatec 

M e d v e d j e b rdo 

D o l . 1 ogatec 

2. člani A 

mlad inc i 

pionir | i 

p ion i rke 

t lotedrSica 

Rovte Petkovec 

D o l . 1 ogatec 

D o l . 1 ogatec 

3. č lani A 

člani B 

Tabor Logatec 

1 aze Jakovica 

4. č lani B 

m lad inke 

M e d v e d j e b rdo 

M e d v e d j e b rdo 
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ZA M A L E B O L N I K E PEDIATRIČNE K L I N I K E 

D ružinski tr io N o v i n a je konec ok tobra pr i redi l dobrodeln i koncert v 
N a r o d n e m d o m u v D o l . Loga tcu . Z b r a n i denar (55 tisoč tolarjev) je 

trio nameni l ma l im bo ln ikom Pediatr ične kl in ike v L jub l jan i . T r i o se je 
pred časom že predstavil z i zborom litur- gičnih pesmi ob obnovitv i cerkve 
Sv. Jožefa. T o pot pa je posegel na področje zabavne glasbe in pr ikazal , 
da obvlada pestro paleto različnih glasbenih zvrsti . Družinsk i tr io Nov ina 
je s svoj im i zborom pesmi , pa tudi na osnovi svojih živl jenjskih izkušenj 
vdihni l koncer tu pr idih čustvenosti, čeprav v nj ihovem izboru ni manjkalo 
veselejših podtonov. Kaže, da družina Nov ina živi dejansko po izbranem 
načelu: "Samo živl jenje za druge je vredno živl jenja!" 

A .Č . 

L O G A Š K A O B L A Č I L A S K O Z I ČAS 

S redi ok tobra , se nam je v Mat ičn i knj ižnici Logatec predstavila gospa 
Nataša Prestor , z najnovejšim etnološko obarvan im de lom. Iz logaških 

noš, starih fotografi j pa pričevanj in pot ikanja po starih podstrešjih ter v 
sodelovanju z a rh ivom Etnološkega muze ja , j i je uspelo upodobi t i način 
živl jenja naših predn ikov v mal i plastiki. Razs tava znova potrjuje šir ino in 
bogastvo njene ustvarjalnosti. Po leg že omenjen ih mot ivov jc pr ikazala vse 
tehnike obl ikovanja mal ih plastik: od surove gline, posl ikane gline (ter-
racotta), pa vse do majol ike. Razstava je imela zagotovo kiparski predznak 
in je bila vredna ogleda, saj je upodobi tev etnoloških mot ivov v keramik i 
nazoren pr ikaz nekdanj ih časov. 

O pomelj ivost i ustvarjalke je na otvori tv i razstave spregovori l ravnatelj 
Slovanske knj ižnice g. M i r k o Juteršek, nekaj glasbenih in termezzov pa jc 
dodal glasbenik - pevec lastnih skladb - F.kvilij Ko tn ik . 

Maja Skrlj 

G L E D A L I Š K O G O S T O V A N J E 

Prešernovo gledališče Kranj 

Ray Cooney: Zbeži od žene 

Ray Coonev je bil ro jen 1952. v Ang l i j i . Le ta 1982 je v A r n a u d Theat re 
zrežiral krstno upr izor i tev svoje komedi je R u n fo r vou r Wi fe . Kr i t i k i 

so m lademu komed iogra fu pr iznal i iz jemno spretnost v nizanju fcjdovskih 
z a p l e t o v , v k a t e r i h je av to r z n a l d o d o b r a i zko r i s t i t i t e l e fon kot 
pospeševalec novih in novih zapletov. 

Cbone jeva komed i ja , ki smo j i v prevodu M i l a n a Jesiha sledil i , j c 
komedi ja zapletov v živ l jenju taksista in oseb ok rog njega, ki ne vedo za 
njegovo bigamijo. Šele udarec po glavi (dobesedno) zbistri zaplet. Pohva la 
gre igralski zasedbi z D a r e t o m Va l i čem, Be rna rdo O m a n o v o , Jud i to 
Z i d a r , M i l a n o m K e n d o m , T i n c t o m O m a n o m , Pav lom K a k o v c c m in 
Mat jažem V išnar jem. 

R a d bi se zahval i l Zvez i ku l turn ih organizaci j Logatec, ki nam je ob 
koncu novembra omogoči la ogled predstave na odru Narodnega d o m a v 
Loga tcu , z željo, da take še pr idejo na domači oder 

M I Š 

B A L E T N I P O S K U S 

Vokv i ru dejavnosti glasbenic šole v Loga tcu so poskusno začeli vadi l i 
baletni ples. Men to r i ca L id i ja Janjič vadi 20 dekl ic in dečkov, ki sicer 

obiskujejo 1. al i 2. razred osnovne šole. V mal i telovadnici OS "8 talcev" 
vadi jo enkal tedensko. 

Pr ipravl ja jo pa že prvo predstavo: božično - novoletno glasbeno igrico. 
O b plesalcih bodo nastopi l i instrumental ist i , učenci z oddelka glasbene 
teorije pa bodo zapel i kot zborček. Predstavi l i se bodo dvakrat: dopoldne 
šolskim o t r o k o m , zvečer pa še staršem z ot rok i . Premiera je napovedana 
za 22. december . 

Če bo poskus uspel in če se bo dobi l potrebni denar, bo pr ihodnje leto 
stekel redni pouk baleta tudi v Loga tcu . 

Jago 

V R O V T A I I P R I R E D I T V E D R U G A Z A D R U G O 

Večer samospevov in opernih arij 

Konec novembra 1993 so se v D o m u krajanov v R o v t a h na povabi lo 
domačega kul turnega društva s samosto jn im koncer tom predstavil i 

slušatelji odde lka solo petja ajdovske glasbene šole. V o d i j ih operni pevec 
g. R a j k o Kor i tn ik . Z zelo zan imiv im in za nas nevsakdanj im programom 
so nastopi l i : Jer ica Rudo l f , Suzana Z i g o n , k i j e program tudi povezovala, 
Klel i ja Božič, Jože Ob lak , Ma r j an Fajd iga, Si lvo Škvarč, D a m j a n Škvarč 
in Va len t in Kr te l j ter izvrstna pianistka And re ja L u r l a n , ki je dodala 
klavirsko spreml javo. 

Predstavi l i so se s p rog ramom, ki je bil dvodelne vsebine. V prvem delu 
smo sicer za K o v i c maloštevi lni poslušalci slišali dela domačih avtorjev, v 
drugem pa od lomke iz znanih oper. Z last i slednji so bili bogato nagrajeni 
z ap lavzom. Še zdaleč si ne moreš misl i t i , da so to sami amater j i ! N j ihov 
učitelj g. Kor i tn i k pravi , da bi mars ikdo od njih brez sramu lahko pel v 
oper i . 

Z a p iko na " i " pa smo nekater i , k i smo še ma lo poklepetal i z gosli 
doživeli še eno pri jetno presenečenje. N a klavir sta enkratno zaigrala 
št ir i letni Ber t Logar in kasneje še njegov sedemletni brat M a r t i n . N a d 
nj ima so bili zelo navdušeni tudi v glasbi s t rokovno podkovani A jdovc i . 

B i l je to lep večer, za katerega verjetno ni nobenemu od poslušalcev 
žal, da ga jc doživel. 

Miklavžev večer 

Kul turno društvo R o v l e je na Mik lavžev večer pr ipravi lo prijeten 
program za ot roke in odrasle. T a k o je letos Mik lavž v spremstvu 

angelov in parkl jev že drugič obdarova l o t roke do 10. leta v dvorani . Lan i 
se je namreč vaščanom le predstavi l , ko se je s konj i in kolcsl jem pripeljal 
iz Ložanskc dol ine in tako oznan i l , da se bo po letih tihega delovanja tudi 
v Rov tah javno pokazal vsako leto v začetku decembra . 

K o t povsod po današnjem no rem svetu, ima hudič mlade tudi v 
Rov tah . Pr i pregledu celoletnega dela so ugotovi l i , da so bili kar uspešni. 
E d e n i zmed njih se je celo pohval i l , češ kako so pr ipomogl i , da so šolo 
podr l i in kako se bodo trudi l i , da še lep čas ne bo nove. N o , pa upam, da 
bo modra svetloba pregnala z lo in bo tudi šola kmalu zgrajena. 

P rog ram je zelo uspel , tako, da so nekater i otroci celo joka l i . 

Napoved novih prireditev 

Ob prehodu starega v novo leto bosta v R o v t a h še dva koncertna 
dogodka: prvi še v decembru , ko bo nastopi l ze lo popularn i B ig Ben 

kvar te t , drugi pa bo 8. janur ja. Teda j se bosta predstavi la Mešani pevski 
zbor A d o r a m u s iz Logatca (tO je mlajši pevski zbor župni je D o l . Logatec) 
pod vodstvom Mar jana G r d a d o l n i k a in Cerkven i pevski zbor R o v t c , ki ga 
vodi pr izadevni Janez T r e v c n . 

Juv 
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R A Z S T A V A O B 1 0 0 - L E T N I C I R O J S T V A 

I V A N A A L B R E H T A 

V s p o m i n kn j i ževn iku Ivanu A l b r e h t u iz Hotedrš ice je bi la 10. 
decembra v logaški knj ižnici odprta razstava o njegovem l i terarnem 

delu. T a k o se je uresničila želja, da se razstava, ki j o je nadvse pr izadevni 
Stanko Nagode spomladi postavi l v I lotedršic i , pokaže tudi v občinskem 
središču. 

Otvor i tve so se udeležil i hči pokojnega pesnika in pisatelja ga. Zdenka 
Gerželj, logaški župan g. Ant ičevič, državni svetnik in logaški podžupan g. 
Šlefančič, skupina šolarjev iz osnovne šole "8 talcev" z učetelj ico go. 
1'ečkovo, in občani , k i j im l i teratura pomeni kul turni izziv. Spominu 
najplodnejšega l i terata iz naše občine bi le številnejši obisk prireditve 
izkazal pravo čast. T a k o kot narašča obisk bralcev v knj ižnici nasploh, tako 
naj bi tudi naraslo zanimanje za to razstavo. V o d j a knjižnice, ga. A l e n k a 
Fur lan je prepr ičana, da si bodo šolarji iz obeh osnovnih šol razstavo z 
zan imanjem še ogledal i . 

V ku l tu rnem programu so sodeloval i : povezovalka Jožica Nagode , 
recitatorja Tomaž R u p n i k in L id i ja Do lenc , l i r ično pevsko vzdušje pa je 
pripel Pomladn i odmev. 

Jože Omerzu 

ŠKRAT T U K I T A M IN N J E G O V E T E Ž A V E 

Logaški otroci so v zadnj ih letih spoznal i mnogo slovenskih lutkarjev in 
lu tkovn ih skup in . V s a k a predstava je na svoj način zan imiva in 

pravl j ični svet lutk o t roke vedno pritegne. G leda l i smo uprizori tve mnogih 
znanih in neznanih del , zanimive pa so tudi različne tehnike lutk. Nekater i 
imajo ročne lutke, drugi ob lutkah zgodbo pr ipovedujejo, zanimive so 
papirnate lutke. 

V čet r tek , 11. n o v e m b r a , j e pr išlo k nam gostovat mar ione tno 
gledališče K inc t i kon s predstavo Škrat T u k i t a m in njegove težave. V s i smo 
bili pri jetno presenečeni, ko smo zagledali čudovi to izdelano sceno na 
od ru . Pred nami je zaživela kmečka hišica z dvor iščem, skrivnostna 
drevesa ok rog njega; še najbolj pa so pritegnile našo pozornost živali v 
naravni vel ikost i . Z d e l o se nam je, da bo koza zdaj zdaj stekla čez oder; 
tudi pr ikupni zajček je bi l kot živ. M a l i škrat Tuk i t am pa je zapletel in 
razpletel zgodbo, ko l se za pravlj ice spodobi . Predstava nam je bila všeč, 
le l jubl jansko narečje je nekajkrat po nepotrebnem prebadalo ušesa. 
Igrico so si dopoldne ogledal i otroci iz Rovt; brezplačni prevoz j im je 
omogoči l avtoprevoznik iz Ž i rov , podjetje L e n a d.o.o.. V popoldanski 
ponovitvi pa je uživalo še 160 logaških malčkov in nj ihovih spremljevalcev. 
S to predstavo gledališče K inc t i kon razveseljuje ot roke v L jub l jan i v 
prednovoletnem času. P o zaslugi Logatčanke Ma je Škr l , ki v igri tudi 
nastopa, so si izbral i Logatec za predpremiero predstave. Študentom 
lutkarske šole, ki j o vodi Hka Voge ln i k , žel imoše mnogo uspešnih predstav 
in lepih lutk. 

Alenka Furlan 

Glasbena šola Logatec 

p o n o v n o vuhi u č e n c e v n a s 

lednje oddelke 

- t robenta 
- pozavna 
- r o g 
- tuba. 

Inšt rumente in vse potrebne in 
formaci je dobite v G lasben i šoli 
Logatec, Not ran jska 3. 

P R I R E D I T V E 
v I.o^iitcu do konca leta: 

2 3 . d e c e m b r a n o v o l e t n a 
prireditev s pesmijo in p lesom, 
Logaške mažoretke in skupina 
O a z a ob 19. ur i , 

26. decembra radijski kviz Q u o 
vadiš ob 10. ur i , 

od 27. do 29. decembra novolet
na pravlj ica z ob iskom dedka 
mraza ob 17. ur i . 

Z K O Logatec 

KULTURNI UTRINKI KULTURNI UTRINKI KULTURNI UTRINKI - KUL-

Kozmetični salon 

Bibi 
Notranjska 14, Logatec 

nega obraza in dekolteja, 

aroma terapija, ročna masaža telesa, 

vibromasaža, odprava celulita, 

depilacija, pedikura 

alternativne terapije: 

reiki, bioenergija, regresija 

radiostezija; 

izdelava na talnih horoskopov 

odprto: od 14. - 20. ure 
sobota od 8. -13. ure 
ponedeljek zaprto 

Naročila: v salonu; na tel. 744-549 
od 8.-10. ure ali v Cvetličarni Karmen, 
Notranjska 14, tel. 742-152. 

NOVA B o u r , W 

TRGOVINA 
NA VRHNIKI 

V.. ČRNEM 
ORLU .. 

Cankarjev trg 4 

PRODAJAMO: SONČEK 
* metrsko blago 
* volno 
* sukance 
* zadrge 
* gumbe 

Od 9. - 13. ure ... 14. - 19. ure 
SOBOTA: od 9. -12 . ure 

PRIPRAVILI SMO UGODNE C E N E 
OB OTVORITVI 



Tisoč 
metrov 

globoko 
pod 

Francijo 
M i r a n N a g o d e 

Večletno iskanje odgovora na 
vprašanje: Kje se zbirajo vode , ki 
p r i t eče jo iz j ame Les C u v e s v 
majhni vasici Sassenage je rodilo 
sadove leta 1953. N a planoti Sornin 
nad C r e n o b l o m je francoski jamar 
Jo Berger našel vhod v jamo, ki 
sedaj nosi njegovo ime in je postala 
prva jama, ki presega magičnih 
1000 m globine. 

Meandr i , b rezna, reka, jezera, 
slapovi, čudovite kapniške tvorbe, 
o g r o m n e p o d z e m n e ga le r i j e , 
knjiga, ki so jo napisali prvi razis
kovalci, posneti filmi in še kaj, je 
dalo jami sloves, ki ga nima nobena 
d r u g a . Ime C o u f f r e Berger se 
prenaša iz generacije v generacijo 
kot virus nalezljive bo lezni . Zdravi la 
ni! Najprej si želiš da bi jamo v idel , 
ko si jo videl, si želiš, da bi jo videl 
še kdaj. 

Virus Cuff re Berger je zaneslo 
tudi m e d logaške in postojnske 
jamarje. Leta 1991 se je porodi la 
ideja o skupni odpravi . Dosti dlje 
od ideje pa takrat nismo prišli. Za 
vstop v jamo je potrebno posebno 
dovoljenje francoske vlade, ki pa ga 
takrat za rad i z a s e d e n o s t i j a m e 
nismo dobi l i . 

Avgusta 1992 je pri nas gos
tovala skupina francoskih jamarjev 
iz St rasbourga. Og leda l i smo si 
nekaj jam v okolici Logatca, in pri 
t em, seveda, nismo mogli m imo 
Cradišnice. Jama je fante navdušila 
in med pogovorom je, kakor strela 
z j a s n e g a , p a d l o p o v a b i l o na 
e k s p e d i c i j o v " C o u f f r e Be rge r 
1993 ' . 

Takoj po novem letu smo pri
čeli s pripravami. Triglavsko brezno 
na ledeniku pod Kredarico je bila 
prva jama v okviru priprav na o d 
pravo v Francijo. Težak in dolg pris
top, sneg in led so stvari, po katerih 
smo si zapomnni l i Triglavsko brez
no. Snega je bilo toliko, da je bil 
stranski vhod zasut, pri zgornjem pa 
ni bi lo nobene možnost i , da bi 
lahko pritrdili vrv. Problem pritr-
dišča smo rešili tako, da sta dva 
držala vrv, tretji pa se je spuščal v 
brezno. N a ta način smo se spustili 
do globine 100 m, globje pa zaradi 
velike količine ledu v jami - tudi 
drugače - ne bi bilo varno. 

S Triglalva nas je pot vodi la na 
Kanin. Tam so tri jame, globlje od 
1000 m. Čehi II, ki je bila naš nas
lednji cilj, je s svojimi 1370 metri 
naša najgloblja, na svetovni lestvici 
pa zaseda sedmo mesto. Ker so 
italijanski jamarji, ki so jamo razis
kovali z de lom v njej že končali, je 
bila v času našega obiska opremlje
na samo še do globine 900 m. Za 
vse nas je bila to rekordna globina, 
poleg tega pa smo si pridobil i še 
dragoceno izkušnjo. V jamo smo 
namreč odšli z vel iko premalo hra
ne in tako zaradi lakote skoraj ob
nemogli . Rešila nasje sicer že malce 
plesniva hrana, ki smo jo našli v 
i ta l i janskih t ranspor tn ih v rečah , 
katere smo nosili proti površju. Ak
cija je trajala 40 ur. Štirideset ur 
brez spanja, ob pičli hrani in iz jem
nih naporih. 

Jame na Bajnški planoti in Tr
novskem g o z d u imajo p o d o b e n 
vhodn i de l kot Cou f f re Berger. 
M e a n d e r , stopnjasto b r e z n o in 
voda . Najbol j obiskana jama na 
t em o b m o č j u je b i la v s e k a k o r 
Habečkovo brezno, v katerem je 
bil en član odprave kar štirikrat. 

Seveda, smo pr idno trenirali, 
tudi kadar nismo bili v j amah . Hr ib i , 
tek in k o l o so s tvar i , ki so 
dopolnjevale čas od ene do druge 
akc i je . Vzt ra jnost , ki sem si jo 
pridobi l s kolesarjenjem po Anglij i, 
mi je še posebej prav prišla že pri 
nas ledn j i , mo rda najtežj i p re iz 
kušnji v času naših priprav. 

Crnelsko brezno na Kaninu -
prva S lovenska "t isočmetrca", je 
zahtevala od nas kar precej. H u d a 
n e v i h t a z d e ž j e m in s n e g o m , 
reševan je i z g u b l j e n i h p l a n i n k , 
1000 metrov vzpona do vstopa v 
jamo, spust na globino -1000 m, 

preko 7 km jame, in seveda, po
novno 1000 m vzpona , nato pa še 
sestop v dol ino, vse to nas je kar 
pošteno izčrpalo. To je bila "špica" 
priprav in vsi sodelujoči smo na 
moč ponosni na našo prvo - sloven
sko "tisočmetrco". 

23 .11 1993, deževnega sobot
nega jutra se je pr ičelo zadn je 
dejanje igre, v katero smo namenil i 
ogromno energije in ves prosti čas 
v zadn jem letu. 

Pogovori , poslavljanje od pri
jateljev, številni stiski rok in dobre 
želje, prekladanje in štetje opreme, 
ves čas pa mrzično premišljevanje: 
ali smo kaj pozabi l i - je zaznamo
valo tisto deževno jutro. Vznemir 
jenje in napetost sta bila v idna pri 
vseh članih odprave, ti pa smo bili: 
Ivan Jager, Janko Marinšek, M a r k o 
M e z g e c , U rban Suša, M a r k o Šabec 
in Stanislav Clažar - Sten iz Postoj
ne, Leon Drame, Mate j Bajt in prof. 
Popek z Rakeka, Jože Bajs, Matjaž 

(nadaljevanje s 7. strani) 

Dnevno doživl jamo razne afe
re, ki imajo lahko materialno p o d 
lago ali pa jih spretni politiki sprotno 
ustvarjajo. To nas samo nep lodno 
zaposluje. N e mine dan, da ne bi 
bral i ali poslušali vesti o n e p o 
štenem delu polit ikov ali gospodar
s tven ikov , pod je t i j al i l o k a l n i h 
skupnosti. Oč i tno smo sedaj že vsi 
p repr ičan i , da lahko dosežemo 
uspeh le z goljufijami, da s pošte
nim de lom ne moremo biti uspešni. 
Vendar pa so trdna moralna pravila 
pogoj za trajno uspešnost posame
zn ika, podjetja ali polit ične skupno-
sti,končno tudi države.Hiter gospo
darski napredek bo možen, ko bo 
država znala in bo uspela uveljaviti 
red in zakonitost, in sicer tako, da 
se dobro plačuje in hudo kaznuje. 
Uspešno gospodarstvo mora biti sa
mo posledica poštenosti kulture in 
civi l izacijskih odnosov. Naša pri
hodnost je samo v spoštovanju pi
sanih in nepisanih zakonov in med 
sebojnem zaupan ju . 

Pridružimo se Simonu Gregor
čiču, ki je v svoji pesmi napisal: "V 
srca ljubljenih rojakov sej seme ple
menitih mož, da bomo narod po
štenjakov, da bomo narod vrlih žen 
in mož". 

Našo občino čakajo v pr ihod
njem letu velike naloge. Naj ome
nim samo nekaj projektov, ki so 
vezani na lokalno samoupravo. V e 
lik projekt je, da si Logatec pr idobi 
le tisto mesto, ki ga je že imel v 
"Notranjski deleži". V osnutku Z a 
kona o upravnih okrajih naj bi Lo
gatec s C e r k n i c o tvori l upravn i 
okraj. V prvotnem osnutku je bila v 
skupni okraj vkl jučena tudi Idrija, 
sedež okraja bi bil v Logatcu. Ker se 
poslanci v Državnem z b o r u niso 

Cunder , Andrej Hudn ik in M i ran 
Nagode iz Logatca. 

Napetost je popusti la šele, ko 
so zabrnel i motorji kombijev in so 
se zavrtela kolesa. Vse, kar se ima 
vrteti pri avtomobi lu, da le-ta požira 
ki lometre, se je vrtelo - z manjšimi 
postanki - cel dan in še pozno v noč, 
ko smo dospeli v predmestje Gre-
nobla. Zaspali smo na zelenici os
novne šole. 

Cuves de Sassenage je jama v 
kateri j e z jamarstvom začela gene
racija jamarjev, ki je našla in razis
kala jamo Couf f re Berger, še bolj 
zanimiva pa je zaradi dejstva, da iz 
nje priteče reka, ki se pretaka skozi 
Gouffre Berger. Količina vode ti po
ve vse o razmerah tisoč in več me
trov pod zeml jo . Na naše veliko 
veselje je je bilo izredno malo in to 
nam je obetalo dobre pogoje za 
delo v jami. 
...(nadaljevanje v naslednji številki 

Logaških novic)... 

mogli dogovorit i , je bil ta zakon vrn
jen v začetni postopek. N a tem 
področ ju je bilo vel iko storjenega s 
strani občinskih upravnih organov, 
občinskih polit ikov, naših poslan
cev v Državnem zbo ru in Držav
nem svetu; upamo lahko, da bomo 
ob sodelovanju vseh dejavnikov in 
tudi prebivalcev naše občine do
segli želeni cilj, da bi Logatec postal 
sedež okraja, za kar imamo vse po
goje. 

Državni zbor bo v kratkem imel 
v obravnavi vse zakone, ki se na
našajo na lokalno samoupravo, in 
to: Zakon o lokalni samoupravi , Za 
kon o upravi, Zakon o območju 
upravnih okrajev, Zakon o organi
zaci j i sodišč, Zakon o območj ih 
občin in referendumih ter Zakon o 
lokalnih volitvah. 

Naše stališče je, da se morajo 
vsi zakoni v Državnem zboru spre
jeti v paketu, ker so vsi zakoni med 
seboj posledično odvisni za status 
bodoč ih obč in . 

Posebno pozornost je treba po
svetiti Zakonu o organizaciji sodišč, 
kajti Logatec je ena redkih občin, ki 
nima Temel jnega sodišča oziroma 
Enote takega sodišča. Naši občani 
morajo žal hodit i na sodišče na 
Vrhniko. Sodišče je treba pridobiti, 
ga prav za prav vrniti v Logatec, kjer 
je bilo vse do leta 1945, ko je bilo 
preneseno na Rakek; od tam pa 
kasneje na V rhn i ko . Vsi starejši 
občani vedo , da smo imeli okrajno 
sodišče in tudi lepo stavbo (staro 
sodnijo v C o r . Logatcu), ki se sedaj 
obnavl ja prav zato, da bi služila 
svojemu prvotnemu namenu. 

Važen je tudi Zakon o območ
jih občin in referendumih. Po tem 
zakonu se bodo občani v krajevnih 
skupnostih odločali , ali hočejo ž i -
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veti v starih občinah ali pa v novi 
občini. Zakon predvideva, da bodo 
krajevne skupnosti lahko referen
dumsko ustanovile novo občino. 
Seveda pa mora občina zadovol je
vati potrebe, kot so: osnovna pre
skrba z življenjskimi potrebščinami, 
dostopnost do primarne zdravniške 
in socialne oskrbe, osnovno šola
nje, minimalna komunalna op rem
ljenost in s tem povezane lokalne 
javne službe, osnovne prometne in 
komunikaci jsko - informacijske po
vezave (pošta), prostori za izvajanje 
lokalnih upravn ih , društvenih in 
polit ičnih dejavnosti, osnovni pogo
ji za športno in kulturno dejavnost, 
banke oz. hranilnice, splošne izo
braževalne knjižnice, požarno var
nost in civilno zaščito; vse to ob 
upoštevanju pravi loma minimalne
ga števila 3ooo prebivalcev. Po teh 
kriterijih naj bi občina Logatec osta
la v sedanji velikosti. Seveda, pa bo 
odločanje o tem prepuščeno refe
rendumu občanov, ki naj bi bil na 
predlog župana izveden do konca 
meseca marca 1994. Po Z a k o n u o 
lokalni samoupravi naj bi občino 
vodi l občinski svet in župan z vsemi 
izvršnimi pooblastil i. Pri tem se pos
tavlja di lema, ker je v zakonu o 
lokalnih volitvah predv idena izvo
litev župana na neposrednih volit
vah, tako da bi vsi občani volili 
župana. Podana pa je tudi mož
nost, da bi župana izvolili na obč in
skem svetu, odvisno od velikosti 
občine. Ker se ne ve, če bo možno 
izvesti volitve do konca sedanjega 
manda ta , ki se izteče spomlad i 
1994, so postavljene tudi variante, 
da bi bile nove volitve ob izpolnitvi 
vseh pogojev do konca leta 1994 
oziroma da bi podaljšali mandat 
sedanjim občinskim skupščinam za 
eno leto, s tem, da bi postale seda
nje skupščine enodomne. 

Pri obl ikovanju velikosti naše 
občine bo treba na pristojno mesto 
v Ljubljani podati predlog, da se 
območje naše občine razširi tako, 
da se postavi meja naše občine na 
mejo, ki je zgodovinsko pr ipadala 
Logatcu. Celotno področje in kraji, 
ki so bili nasilno odvzeti Logatcu ob 
koncu prve svetovne vojne z rapal
sko pogodbo I922. leta, in sicer 
celotno območje Hrušice s pr ipa
dajočimi kraji in naselje Planina. To 
območje sedaj pr ipada Primorski in 

občini Postojna po stari jugoslovan
ski meji. Ta pa polit ično in gospo
darsko ne zdrži in jo je treba popra
viti in premaknit i na zgodovinske 
meje, tako kot je bila nekdaj. 

O r g a n i z a c i j a S loven i je - od 
lokalne samouprave, upravnih ok
rajev do novih občin - naj bo tako 
organizirana, da bodo prebivalci 
Slovenije in občine Logatec jutri 
srečnejši in bogatejši v vseh po
gledih. 

Vsem občanom občine Logatec 
že l im prijetne božične praznike, 
vel iko zdravja in vso srečo v letu 
1994. 

Vaš predsednik 

Odšla si tako nenadoma in Uho, 
dom naš ostale je tih in prazen... 

Z A H V A L A 
O b izgubi naše drage mame, 

babice in prababice 

Ivane Masle 
Kokol jeve mame 

se iskreno zahval ju jemo vsem 
so rodn i kom, sosedom, z n a n 
cem za izraženo sožalje, daro
vano lepo cvetje in sveče. Prav 
lepa hvala družini Korenč za vso 
pomoč, posebno Ladu za izre
čene besede ob slovesu. 
Hvala dr. Jožetu Skvarči z a vso 
pomoč in obiske na d o m u , hva
la tud i g o s p o d u ž u p n i k u z a 
opravljeni obred v čevski cerkvi
ci. Prav lepa hvala pevcem z a 
čudovi to petje. Hkrati hvala Va l -
kartonu in podjetju Tehnothem. 
Hvala vsem, ki ste pokoj nico po
spremili na njeni zadnj i poti 

Vsi njeni 

LOGAŠKE N O V I C E 

Glasilo Skupščine občine Logatec. Glavni in odgovorni urednik j . Gostija. 
Tisk, oblikovanje in teh. urejanje " m a l i " Logatec. Naklada 3000 izvodov. 
Glasilo prejmejo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. l'o mnenju 
ministrstva Za informiranje R Slovenije, ?t.23/37D-92 Rejc glasilo med 
proizvode informativnega značaja iz 13 .tč.tai.Jt.3, za katere se plačuje davek 
od prometa proizvodov po stopnji 5%. 

Utihnil je tvoj glas, 
obstalo je tvoje srce, 
ostali so sledovi pridnih rok 
in kruto spoznanje, 
da se ne vrneš več. 

O b nenadni izgubi naše drage 
žene, mame, stare mame in 

prababice 

Albine Dolenc 

se iskreno zahval ju jemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijate
ljem in z n a n c e m z a izraženo 
sožalje, darovano cvetje in sve
če. Prav tako se zahval ju jemo 
sodelavcem in sodelavka Va l -
kartona Logatec, S O Logatec in 
Kovinskih izdelkov Puc za daro
vano cvetje in drugo pomoč, 
gospodu župn iku z a poslovilne 
besede in ženskemu pevskemu 
zbo ru za lepo zapeto pesem. 
Zahval ju jemo se tudi vsem, ki 
ste pokojnico pospremil i na nje
ni zadnj i poti 

Vsi njeni 

Z A H V A L A 
O b smrti naše drage mame 

Marije Žorž 
Haložanove none 

se iskreno zahval ju jemo prijatel
jem, sosedom in znancem, ko
lekt ivu OŠ Tabor in krajevni 
organizaciji Z B Tabor za ustno 
ali p isno iz raženo sožalje in 
darovano cvetje. Posebno se 
zahval ju jemo sestram d o m a sv. 
Jožefa v C o r . Logatcu z a nese
bično pomoč, dr. Likarjevi z a 
požrtvovalno zdravl jenje in g. 
župn iku za opravljeni ob red . 

Hčerke z družinami 

Dolgost življenja našega je kratka! 

Za vedno nas je zapustil naš 
dragi mož, brat in stric 

Jože Trček 
Iskreno se zahval ju jemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijatel
jem in znancem za izrečeno so
ž a l j e , d a r o v a n o cvet je in 
sp remstvo na n jegov i zadn j i 
poti. 
Zahvala tudi dr. Turkovi za po
moč ves čas njegove bolezni , 
gospodu župn iku za opravljeni 
obred in pevcem Pomladnega 
odmeva , ki so ga pospremil i s 
pesmijo. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 
O b boleči izgubi dragega ata 

Kajetana Ambrožiča 

se iskreno zahval ju jemo sose
d o m z a vel ikodušno pomoč v 
naj tež j ih t renutk ih. Zahva l ju 
jemo se g. župn iku Ivanu Koba-
lu z a lepo opravljeni pogrebni 
obred , g. Jožetu Ml inar ju za po
slovilne besede, g. Vo jku Paniču 
iz trgovine Trate in Gasi lskemu 
društvu M e d v e d j e brdo. 
Posebe j se zahva l l ju jemo dr. 
Turkov i z a skrbno zdravljenje 
pokojnega v času bolezni . Hvala 
vsem, ki ste nam izrekli sožalje 
in pokojnika spremili na zadnj i 
poti 

sinovi Franc, Jernej in Mihael 
z družinami 



KJER JE VOLJA, JE TUDI POT 
Iz pogovora z državnim poslancem Štefanom Kociprom 

Pred letom dni ste bili znova izvoljeni v državni parlament. Naši občani 
in bralci Vas poznajo. Se čutite Logatčana? 

V Logatec me je pred 16 leti pripeljala službena pot. Zaposli l sem se v 
vzgojnem zavodu in si ustvaril d o m in druž ino, ki je tod pognala močne 
korenine. Pokl icno delo me je vsega prevzelo. Tudi vprašanja, s katerimi 
se kot poslanec največ ukvarjam, so povezana z njim. Tudi z mojimi 
prizadevanji je v Sloveniji stekla obnova ali gradnja bivanju primernih 
domov za mladostnike s težavami v razvoju. V Logatcu pa sem postal kar 
domač, in se tako tudi počut im Logatčana. Politika me v to še bolj zavezuje. 

G. Kociper, se v parlamentu udejanjajo interesi volilcev ali političnih 
strank? 

Stranke se pri nas šele profilirajo. Ljudje iz nekaterih strank še odhajajo 
in se vkl jučujejo v druge ali ostajajo zuna j , če začuti jo, da stranke ne 
uresničujejo obl jub, ki so jih dale vol i lcem. Zakaj volilci strankam zaupajo 
samo dokler delujejo v začrtanih okvirih. Stranke, ki želi jo biti vpl ivne pri 
voli lcih, j im morajo vračati zaupanje in uresničevati, kar volilci od njih 
pričakujejo in tudi terjajo. Sicer začno izgubljati ugled. Zato se poslanci, 
vsaj mi iz S K D , ob slehernem zakonskem projektu še kako zavedamo 
svojega voli lnega programa. 

Vendar se stvari tudi objektivno spreminjajo. Težko je v sedanjem času 
recesije uresničevati dane obl jube. Naša stranka v predvol i lnem času ni 
obl juba nemogočega, zato tudi sorazmerno lahko sledi svoji poti. N e 
smemo pa mimo dejstva, da so interesi ze lo različni; poslanci S K D imamo 
le šestino vseh glasov, zato so končne rešitve lahko tudi drugačne, kot si jih 
mi žel imo. 

Sprejem ustavnega zakona je eno osrednjih vprašanj, ob katerem se 
tačas krešejo mnenja, ali ne? 

Res se krešejo. A gre po mojem predvsem za politični prestiž in ne za 
strokovna vprašanja. V pripravl jalnem obdob ju je bilo med strankami sicer 
dogovorjeno, da se najprej rešijo vitalna vprašanja in pri tem kaže vztrajati. 
G lede zakonov - koliko so v nasprotju z ustavo: v vsakem primeru so 
nekatera določila z njo v nasprotju, pa če sprejmemo ustavni zakon, da se 
veljavnost zakonov podaljša do sprejetja novih, ali ne. Pomembno je, da 
se sprejme zakon o lokalni samoupravi in da se ločijo državne funkcije od 
lokalnih zadev, ki ostajajo v pristojnosti lokalnih skupnosti. 

Kolegij predsednika parlamenta je moralno zavezan, da za prihodnje 
leto določi napet ritem dela v par lamentu. Vendar najverjetneje tudi to ne 
bo dovolj z a sprejem prav vseh zakonov, ki jih moramo še sprejeti. 
Državljani bodo verjetno še nezadovol jn i , ker stvari ne bodo tekle dovolj 
hitro, vendar imajo poslanci oz. stranke legitimno pravico, da ne dajejo 
svojega glasu pred logom, ki jih oceni jo za neustrezne. N a hitro sprejeti 
zakoni pa so največkrat potrebni kar najhitrejših sprememb. 

Ste kot poslanci dovolj podkovani za odločanje o zakonodaji iz prav
zaprav celotnega spektra družbenega in gospodarskega področja. Za 
seje in zasedanja prejemate obilo gradiva. Je kakovostno pripravljeno, 
lahko iz njega izluščite vse, kar je potrebno za opredeljevanje do 
ponujenih rešitev? 

Sam poslovnik določa, da morajo biti gradiva "opremljena" s pojasnili, 
s predvidenimi posledicami, posebnimi utemeljitvami, razčlembami. Na 
pripravo gradiv tudi sami lahko vpl ivamo. Kako? Teža parlamentarne 
obravnave naj bi bi la, tako kot v drugih sodobnih parlamentih, na odbor ih . 
Pri nas naj bi vsak poslanec delal vsaj v treh. Sam vod im odbor za zdravstvo, 
delo, družino in socialno polit iko, kar je sicer najbližje mojemu pokl icu. 
O b r a v n a v a zakonsk ih pro jektov poteka v treh fazah. Prva je ze lo 
pomembna , saj odbor in državni zbo r v njej lahko dajeta obvezne smernice 
vladi, da pripravl jeno gradivo ustrezno dopoln i ali spremeni, če to oceni za 
potrebno. 

Kar zadeva "podkovanost" pa je tudi določeno, da lahko poslanski klubi 
najamejo strokovnjake s posameznih delovnih področi j , da so poslancem 
in predsednikom parlamentarnih odborov v strokovno pomoč in oporo. V 
de lovn ih gradivih pa včasih ob obravnavan ju posamezn ih zakonov 
pogrešamo pr imer jave z urejenostjo posamezn ih vprašanj v drugih 
državah. 

Poudarit i pa moram še, da je delo v delovnih telesih iz jemno odgo

vorno in zahteva tudi obi l ico 
preudarka in tehtno oceno za 
katero od ponujenih rešitev 
bi se opredeli l i . Vendar se na
vadno poslanci v par lamen
ta rn ih o d b o r i h še l a h k o 
uskladijo, kar nemogoče pa 
je vselej doseči vsaj potrebno 
soglasje v parlamentarni raz
pravi. V odbor ih le odločajo 
tisti, ki naj bi se reševanih 
vprašanj lotevali iz svojega 
siceršnjega pokl icnega zna 
nja ali vsaj poznavanja po
dročja. 
O lokalni samoupravi imamo zadnje čase polna ušesa stališč, mnenj, 
v javnih medijih drug drugemu razčlenjujemo in dopovedujemo -neka
teri pa tudi osirajo - zakaj naj bi bil sedež okraja tod in ne drugod. 
Vendar, kako zdaj kažejo stvari v parlamentu in kaj nas prihodnje leto 
čaka? 

Obstajata dve različici: po prvi je treba slediti ustavi, sprejeti potrebne 
zakone in potem voliti občinske svete v nove občine. To je uresničljivo do 
božiča prihodnjega leta. To stališče zastopamo tudi Slovenski krščanski 
demokrat i . Druga različica odlaga volitve v nove občine še vsaj za dve leti, 
medtem pa naj bi občani (prebivalci posameznih krajevnih skupnosti) 
odločali , v kakšnih oz. katerih občinah želi jo živeti. Vendar je v vsakem 
primeru treba pričakovati, da zakona o državni upravi ne bo pred sredino 
prihodnjega leta. 

Prav pri odločanju o sedežih upravnih okrajev ste v zadnjih dneh trčili 
v kolizijo s kolegico poslanko, ki je bila izvoljena v naši in cerkniški 
občini, go. Nado Skuk. Kako se opredeljujete? 

Tudi v tem pr imeru se kaže, da pravzaprav poslanci uresničujemo 
interese voli lcev in ne strank mimo voli lcev. Trudi l se bom, da naši utemel
jeni argumenti odtehtajo cerkniške. Vendar sam v tem vprašanju ne vidim 
velikega z la. Ker bo sedež okraja v Logatcu, to ne pomen i , da bodo morali 
Cerkničani urejati prav vse stvari tukaj. V prvi obravnavi zakona je bilo 
obl ikovano izrecno stališče, naj ostanejo državni organi občanom najmanj 
enako dostopni, kot so bili doslej, čeprav obstaja precej stroga ločitev med 
lokalno upravo in okrajem. 

Vendar še enkrat: strokovne utemelj itve in zgodovinska dejstva govorijo 
v prid sedežu okraja v Logatcu. Prepričan sem, da razvoj občine, ki ni 
papirnat, ampak ima trdno gospodarsko podstat in učinkovito izvršilno telo 
od demokrat ičnih volitev sem, ob nespornih odgovor ih zgodovine dajeta 
predlogu za sedež okraja v Logatcu dovolj vel iko težo. 

Kolikšno težo pa ima poslanec pri siceršnjem odločanju o manj 
državnih rečeh kot je, npr., zakonodaja? 

Največjo težo nasploh imajo argumenti, utemeljitve bodi prošenj, bodi 
zahtevkov. Vedno pa mora za njimi stati tudi človek. Če smo poslanci, ob 
vseh drugih, zastavili besedo za gradnjo osemletke v Rovtah, je to zaleglo 
toliko, da je bil projekt podprt z državnim denar jem, čeprav za letošnje 
leto še ni bil v državnem proračunu. Vsekakor pa letošnji začetek gradnje 
pomeni zansljivo vključitev tega projekta v državni proračun za prihodnje 
leto. 

Na nas pa se ljudje obračajo tudi s povsem osebnimi zadregami. V 
poslanski pisarni na logaški občini , kjer de lam kadar je le mogoče vsak prvi 
ponedel jek v mesecu, občani prosijo predvsem za pomoč pri reševanju 
najrazličnejši, predvsem pa socialnih vprašanj. Z veseljem b o m tudi v 
prihodnje vsem, ki želi jo kaj predlagati ali na kako stvar posebej opozorit i . 
Čas sicer ni moj zaveznik, poskušal pa ga bom vedno najti za vsakogar, ki 
me potrebuje. 

Dovol i te mi, da ob koncu najinega pogovora voščim vsem bralcem 
Logaških novic blagoslovljene božične praznike z obi lo družinske sreče, ter 
uspešno in srečno novo leto z mnogimi izpolnjenimi skritimi žel jami. 

G . Kociper, najboljše želje tudi V a m . Hva la za pogovor. 
Janez Gostiša 


